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-----------------------------------------------  GLOSA, KARIKATURA -------------------------------- ---------------

NEVESTNI POLICAJI
Ko vrli policaji posumijo, daje voznik, katerega so 

ustavili, popil preveč, se odločijo za alkotest. Zgodi 
se, da dobrohotni možje v modrem celo poklonijo 
ustnik, če jim ustavljeni ni priredil dodatnega dela s 
pisanjem vabila k sodniku za prekrške ali še s čim 
hujšim.

No, neka policijska patrulja očitno ni bila tako 
dobre volje, bržkone pa so določeni možje postave 
tudi skregani z ekologijo. Ustnike, ki so iz 
plastičnih materialov, so odvrgli kar v travo ob

cesti. Odkrili smo jih deset, ki so bili nametani na 
enem mestu.

Zdaj smo v naši hiši ustanovili honorarno skupino, 
ki ob nedeljah patruljira na mestih, kjer policaji 
najraje ustavljajo potencialne žrtve. Če bodo najdbe 
rabljenih ustnikov tudi v prihodnje tako obilne kot je 
bila prva, se bomo zavzeli za kratko predavanje 
koroškim policajem na temo : Biti dosleden v 
razočaranju in zmagoslavju ali Narava je naša 
zaveznica.

-rt
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NASA KRONIKA

POZDRAVLJENA,
KOROŠKA,
kjerkoli si že...
Konec zadnjega zimskega tedna.je bil 
pomladanski. V Slovenj Gradcu so 
ustanovili Klub novih podjetnikov, 
po družinskih glavarstvih pa so 
spravljali skupaj papirje za davčne 
napovedi. Nekaterniki so imeli čas 
celo za sonce.

Kar nekaj govorcev, manj in bolj 
visoko na oblastvenih lestvicah, si je v 
tem zadnjem zimskem tednu 
privoščilo (pa ne že spet) novinarje, ki 
da so pravo seme nezadovoljstva med 
ljudmi in odslikavajo neko črnogledo 
stvarnost Ta da je drugačna, 
optimizem, da kar kipi na vseh 
koncih, svetli časi pa da so nam že kar 
na dlani. Ni kaj, preverjeno pri 
kolegih, lahko zatrdim, da si tudi zato 
tudi sam zdaj večkrat izprašam vest 
Je res tako črno, kot je menda v naših 
očeh in potem zapisih?

Še tako zagrizen pristaš oblasti 
(katerekoli) in človek, ki se 
navsezadnje diči, da je toisto oblast 
vendar sam demokratično izvolil, ne 
more preko razkoraka med 
obljubljeno nirvano in svojo ali 
sosedovo sedanjostjo. Prav značilno za 
kritike črnih slik namreč je, da jim 
manjka vedenja o sosedovi prazni 
skledi ob minimalcu, in da so po 
večini v slonovsko zasidranih državnih 
službah. In tu tiči zajec-če verjamem, 
da ima oblast prav, da moramo stisnit 
zato, da nam ho jutri bolje, bi seveda 
moral prezreti, da nekateri morajo do 
takrat zelo preprosto - preživeti. Teh 
ljudi, ki si res dobesedno že trgajo od 
ust, pa je toliko, da bi se moral odreči 
kar krepkemu delu svoje vesti, če bi 
hotel pisati, kar si želi pač vsaka oblast 
- o nujnem potrpljenju in svetli

bodočnosti, ki bo zgrajena na realnem 
optimizmu.

Del javnosti, ki je na udaru tega 
optimizma in novinarske kvazi 
črnogledosti, bi brez te slednje 
zagotovo ostal anonimen. Nima šans, 
da bi se promoviral kot javnost, ki je 
prav tako izvolila to oblast, še manj, 
da bi hentila nad njo, ker jo taista 
oblast ignorira, tistim, ki jo vendarle 
promovirajo, pa očita, da so packoni 
bodočih tihožitij. Vse v eni sapi.

Žal je tako, da tudi po deželi Koroški 
lahko z lučjo pri belem dnevu iščeš 
svetle zglede uspešnosti, na delu 
zasnovano socialno varnost, celo 
entuziazem. V vsaki občini jih je 
vseeno nekaj in prav značilno zanje je, 
da se mnogo manj dičijo z doseženim, 
kot so glasni tisti, ki jim spet država 
ne da nečesa, kar si sami ne zmorejo 
zaslužiti. In če že kje znajo kaj bolje 
narediti - vik in krik in sosedu naj 
koza crkne.

Zato bi bilo morda dobro vedeti, kot 
mislim jaz, da je objektivno vzeto, 
najtežje biti del anonimne javnosti. 
Odrinjene, z od države predpisanim 
pragom revščine. Kdor se ne zaveda 
tega, mu grozi drugačna, duhovna 
revščina. Tudi če je vzel oblast v roke 
dobesedno in gradi jezera sredi 
Mežiške doline, kot da se to ljudi ne 
tiče. I n tudi če je zamisel dobra, kar pa 
bo moral šele dokazati, bi moral 
vedeti, daje bil od ljudi izvoljen in ne 
od Boga dan. Anonimne javnosti je 
dovolj že med reveži.

Pa pozdravljeni Korošci,kjerkoli ste 
že!

Kdi Prošt

__________________
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---------------------------------------------------------------- V OSPREDJU ----------------------------------------------------------------

VARNOSTNE RAZMERE V KOROŠKI REGIJI SO SE LANI ZELO 
POSLABŠALE, NA SREČO ZAENKRAT ŠE NI ORGANIZIRANEGA

KRIMINALA

Vprašanje v naslovu je naravnost retorično, odgovor manj. V suhoparnem jeziku bi na 
kratko lahko rekli, da koroška policija pač opravlja naloge v skladu z zakonskimi 
določbami in usmeritvami Ministrstva za notranje zadeve. Za to suhoparno povedjo pa 
se skriva pestra paleta policijskega dela. Tako kot v celotni Sloveniji so se tudi na 
Koroškem varnostne razmere v lanskem letu zelo poslabšale.

Preden pa se sprehodimo 
skozi lanskoletno delo 
policije na Koroškem, je 
treba dodati, da gre 
primerjave in odstotke 
jemati z določeno rezervo. 
Leto 1991 je bilo namreč 
specifično, saj so bile 
skorajda četrt leta zaradi 
vojne (pred in po njej) 
izredne razmere, zato so 
lanskoletni odstotki pone
kod toliko višji.

PORAST
KRIMINALITETE,

NAJBOLJŠA
RAZISKANOST

V lanskem letu so policisti 
in kriminalisti UNZ Slovenj 
Gradec obravnavali 1360 
kaznivih dejanj, leto poprej 
1019, kar pomeni za 33 
odstotkov več. Največ 
kaznivih dejanj so odkrili in 
obravnavali na področju 
občine Ravne na Koroškem 
(505), sledi Slovenj Gradec 
(425), Radlje ob Dravi (225) 
in občina Dravograd (148).

Stane Isak, načelnik 
uprave kriminalistične službe 
pri UNZ Slovenj Gradec, 
pravi, da je trend naraščanja 
kaznivih dejanj prisoten že 
od leta 1980, ko je bila za

Koroško ustanovljena UNZ. 
V vseh obdobjih - tako tudi 
lani - pa so številčno 
najbolj prisotni premoženjski 
delikti, sledijo kazniva 
dejanja zoper življenje in telo 
in zlorabe v gospodarstvu.

Porast kaznivih dejanj 
koroški kriminalisti razla
gajo tudi z dejstvom, da so 
ekonomske razmere vse 
slabše, na gospodarski 
kriminal pa vpliva 
nedorečena zakonodaja. 
Policisti opažajo vse več 
tako imenovanih socialnih 
kaznivih dejanj, ko ljudje 
enostavno ukradejo kakšno 
stvar (tudi že kruh in 
podobno), ko ne vidijo več 
izhoda.

V tem venčku kaznivih 
dejanj je bilo na Koroškem 
največ tistih, ki sodijo v tako 
imenovano kategorijo splo
šne kriminalitete. Od tega je 
bilo največ kaznivih dejanj 
zoper družbeno in zasebno 
premoženje ( skupno 229), 
sledijo kazniva dejanja zoper 
življenje in telo (kriminalisti 
so obravnavali 112 takšnih 
deliktov). Kazniva dejanja 
zoper javni red in mir sodijo 
v drugo kategorijo, vendar je 
bilo 62 takšnih, ki so jih 
obravnavali tudi krimina
listi.

Našim bralcem so dobro v 
spominu tudi tri kazniva 
dejanja umorov, ki so v 
drugi polovici lanskega leta 
v dobrih desetih dneh 
razburile slovensko javnost. 
Leto poprej je bil na 
Koroškem en umor, lani pa 
so kriminalisti obravnavali 
še dva kazniva dejanja 
poskusa umora in dve 
kaznivi dejanji posebno 
hudih telesnih poškodb. 
Dogodek v Vuzenici je 
najbolj polnil stolpce 
slovenskih in avstrijskih 
časopisov, saj je morilec 
ušel in so ga dan ali dva za 
tem policisti tudi prijeli. Vsa 
težja kazniva dejanja so 
kriminalisti raziskali in po 
raziskanosti je UNS Slovenj 
Gradec na prvem mestu med 
upravami v Sloveniji.

GOSPODARSKA 
KRIMINALITETA: 

ŠKODE ZA 72 
MILIJONOV SIT

Čeprav se dobro zave
damo, da preveč številk in 
odstotkov lahko bremeni 
novinarski prispevek,
vendarle pozivamo k 
pozornosti! Namreč, sledi 
zanimiv podatek: lani so

policisti obravnavali 1209 
osumljencev (Korošcev, pa 
tudi kakšen občan iz druge 
regije in kakšen tujec je bil 
zraven). S kaznivimi dejanji 
je bilo povzročene za 144 
milijonov tolarjev materialne 
škode, kar je za 166 
odstotkov več kot leto 
poprej. In Kardelj bi se 
zjokal v grobu, kajti pretežni 
del te škode, to je 79 
odstotkov, gre na račun 
družbenega premoženja. 
Ljudje so izkoristili premor 
med socializmom in ka
pitalizmom, in tisti pri koritu 
hitijo z grahežem dru
žbenega premoženja. Grabcž 
in kraja v pogovornem 
jeziku, "lastninjenje" v 
leporečju.

Podatki pa so kruti. Lani 
so kriminalisti obravnavali 
118 kaznivih dejanj 
gospodarske kriminalitete, 
leto poprej 86. Ti lumpi, o 
katerih koroški novinarji 
sproti pišemo, utegnejo prej 
tožiti novinarje kot pa zaradi 
svojih lumparij sami stopijo 
pred sodnike. Med gospo
darsko kriminaliteto so 
nosili zastavo odgovorne 
osebe, ki so zlorabile položaj 
ali pravice odgovornih oseb 
(to so direktorji, računo-
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V OSPREDJU
vodje, poslovodje itd.). 
Takšnih primerov je bilo 31.

Lani pa je bilo tudi veliko 
go/dnih tatvin (19), vendar 
bi si upali trditi, da so 
gozdove lani še bolj ravbali 
kot kažejo podatki. Poneverb 
je bilo 11, ponarejanja 
denarja devet primerov (leta 
1991 ponarejenih tolarjev in 
deviz Še ni bilo). Pet pa je 
bilq primerov, ko so 
podjetniki sklenili škodljive 
pogodbe, in tako dalje in 
tako naprej.

In kdo so osumljenci? 
Največ je direktorjev, teh je 
bilo lani kar 25. Trgovskih 
poslovodij ( v družbenih 
firmah!) je bilo osem, 
blagajnikov pet, prav toliko 
komercialistov, čez rob 
zakona so stopili tudi 
administrativni delavci 
(šest), dva prodajalca, dva 
gostinska poslovodja, en 
finančni direktor in 75 
ostalih. S temi kaznivimi 
dejanji so povzročili več kot 
72 milijonov tolarjev, kar je 
skorajda polovica zgoraj 
omenjene materialne škode.

Bili bi naivni, če bi mislili, 
da je to vse. Ljudje so 
preplašeni, bojijo se za svoje 
službe in mnogokrat infor
macije ne pricurljajo na 
dan. Zato za predah ali za 
tolažbo imenitna misel iz 
knjige Klement Vitomila 
Zopana: "Ljudje vedo za 
vsakogar, koliko je nakradel 
in kje. Le preveč na glas si 
ne upajo govoriti, ker so 
tisti, ki si nakradli, 
premočni in preveč 
spoštovani." (str. 247).

In kakšna je bilanca na 
področju mamil? Lani so 
koroški policisti obravna
vali dvanajst osumljencev za 
osem kaznivih dejanj s 
področja mamil. Zasegli so 
jim okoli tri kilograme 
marihuane, 692 sadik 
indijanske konoplje, 53 
glavic maka in neznatno 
količino hašiša. Mamila 
prihajajo na Koroško z 
nekajletno zamudo ( v

primerjavi z drugimi 
slovenskimi okolji) in na 
tem področju večji razmah 
še pričakujejo. Za prekup
čevalce pa tudi na 
Koroškem ne bodo ravno 
rožnati časi, saj imajo sedaj 
koroški policisti tudi za to 
usposobljenega psa.

PRETEPI V 
STANOVANJIH

Zoper javni red in mir je 
bilo lani storjenih 1207 
prekrškov, kar je nekaj manj 
kot štiri odstotke nad letom 
1991. Porast prekrškov 
beležijo na področju Radelj 
in Dravograda, upad pa v 
slovenjegradški in ravenski 
občini.

Zanimive so ugotovitve, da 
se med kršilci JRM 
pojavljajo nova imena. 
Zanimiv, predvsem pa 
zaskrbljujoči so podatki, da 
so takoj za kršitvami v 
gostilnah (teh je bilo 38 
odstotkov vseh kršitev 
javnega reda in miru) že 
kršitve v stanovanjih, kjer se 
za zidovih pod vplivom 
alkohola ali brez dogajajo 
čudne reči. Poleg tega, daje 
morala policija zaradi 
kršitve JRM v lanskem letu 
večkrat posredovati, se je 
povečalo tudi število pre
krškov žalitve pooblaščene 
uradne osebe. Ugotavljajo, 
da se srečujejo z vse 
agresivnejšo populacijo 
kršiteljev.

Policija novinarjem po
gosto zameri, da se na 
straneh časopisja pojavlja 
pretežno njena represivna 
vloga, zanemarja pa se 
humanitarna. Lani je bilo 
130 primerov, ko so koroški 
policisti nudili pomoč ob
čanom pri reševanju ljudi, 
življenj ali premoženja. V 39 
primerih so iskali pogrešane 
osebe, nudili so pomoč 30 
ostarelim osebam, 113 pa je

bilo drugih primerov. Za 
humanitarno in drugo 
nerepresivno pomoč so lani 
skupno opravili 6106 
delovnih ur in prevozili 
13.181 kilometrov.

MANJ
TIHOTAPLJENJA

OROŽJA

Zlatko Halilovič, inšpektor 
za posebne naloge, pravi, da 
se je v lanskem letu umirilo 
tihotapstvo z orožjem. Še 
leta 1991 so na koroških 
mejnih prehodih odkrili 76 
primerov tihotapljenja orožja 
in streliva, lani je bilo takih 
primerov osem. Ker so se 
južni deli nekoč skupne 
države že dobro oborožili, je 
bila lanska bera bolj 
skromna: en revolver, dve 
plinski pištoli, 310 ostrih 
nabojev, 100 malokalibe- 
rskih nabojev, 40 plinskih 
nabojev, 1800 petard in 20 
svedobnih raket.

Povečal pa se je promet 
preko koroških mejnih 
prehodov. Na treh med
narodnih mejnih prehodih je 
lani potovalo več kot 3,4 
milijone potnikov ali za 
petino več kot leto prej. Na 
obmejnih prehodih je pove
čanje še večje, kar za 61 
odstotkov, kar v številkah 
pomeni, daje lanski obmejni 
promet že skoraj dosegel pol 
milijona potnikov. In za 
tiste, ki še ne veste ali ste 
pozabili: od prvega dece
mbra leta 1990 lahko na 
stalno obmejno propustnico 
naši državljani prinesejo iz 
Avstrije brez carine blago v 
vrednosti 1550 ATS!

ZA PETINO VEČ 
PROMETNIH 

NEZGOD

Skorajda vsak drugi 
koroški šofer je lani plačal 
kakšno kazen, saj so

policisti na kraju kršitve 
prometnih predpisov napisali 
13.707 listkov za kazni, od 
tega za prekoračitev hitrosti 
5672. Sodnikom za prekrške 
so predlagali 5407 voz
nikov, zaradi pijanosti so 
bili ob vozniško dovoljenje 
1603 vozniki, 733 pa je bilo 
takih, ki so kar na cesti iz
gubili prometno dovoljenje.

Po tej plati je bila policija 
zelo delovna, kar ji koroška 
javnost zameri, češ, pre
potuješ pol Slovenije, na 
Koroškem pa te bodo 
zagotovo ustavili. Policaji 
odgovarjajo s podatki: pro
metnih nezgod je bilo za 
19,4 odstotka več kot leto 
poprej, skupno jih je bilo 
215. Življenje je izgubilo 13 
oseb ( v letošnjem letu so na 
koroških cestah urmli štirje 
ljudje), prometnim nezgo
dam pa je največkrat 
botrovala divja vožnja in 
vožnja pod vplivom 
lakohola. Zato tudi zgornje 
številke, ki naj bi kljub 
svoji represivni vlogi po
menile tudi preventivo.

KAJ PA 
PENDREK?

Vse manj pa policija 
posega po uporabi prisilnih 
sredstev. Leta 1991 je bilo 
takih primerov 99, lani samo 
še 66, od tega so največkrat 
uporabili fizično silo (46 
primerov), sledijo sredstva 
za vezanje in vklepanje 
(13), pendrek ali gumjevko 
so potegnili štirikrat itd. In 
kar policija rada doda : vsa 
ta sredstva so bila upo
rabljena zakonito in upra
vičeno.

V dveh primerih sta 
policijo napadla dva občana, 
pritožb na postopek je bilo 
enajst in v enem primeru je 
bila pritožba upravičena.

Mirko Petek
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NAS INTERVJU

Janko Sušnik, zdravnik, doktor medicinskih znanosti, strokovnjak za medicino dela in 
ergonomijo, redni profesor in predavatelj na oddelku za psihologijo Filozofske fakultete, na 
Medicinski fakulteti in na oddelku za industrijsko oblikovanje ALU v Ljubljani, lani izvoljen v 

Državni svet, je živahen šestinšestdesetletnik. Še daleč ni tak kakor tista dva Dobrijčana, ki sta 
šla z Dobrij na Ravne, pa je prvi še med njivami pohvalil pšenico : "Bo!" Drugi pa mu je v

soteski pri votli peči odvrnil : "Pa rž tuj."

Iz Sušnika lije beseda kakor široka reka : 
i/. mnogih izvirov zajema svojo misel in jo 
ureja v strugo, usmerjeno proti jasnemu 
cilju. Zato mi je žal, ker ne morem zapisati 
vsega najinega pogovora, toda vesela sem, 
da sem ga doživela.

Naročili so mi, naj od dr. Sušnika izvem 
predvsem, kako bo deloval v Državnem 
svetu. Ta vprašanja sem prihranila za 
konec. Na začetku sem mu prepustila, da 
se predstavi, saj če ne bi bil to, kar je, tudi 
"svetnik" ne bi postal.

KOROŠEC S ŠTAJERSKE

"Pred vojno smo živeli v Mariboru. Oče 
je bil profesor na klasični gimnaziji, nato 
ravnatelj učiteljišča. Še preden sem začel 
hoditi v šolo, sem se učil francoščine in 
igranja na klavir. Tudi šola, v katero sem 
hodil, je bila zelo dobra.

Še preden se je začela vojna, smo 
pobegnili domov, na Prevalje (tu smo bili 
doma, v Mariboru smo le stanovali!). Ker 
tukajšnje nemške oblasti niso razpolagale 
z dokumenti, očeta niso tdkoj izselili. 
Nekaj časa je urejal knjižnico v 
benediktinskem samostanu v Šent Pavlu - 
tedaj sem cele počitnice prebil z njim ob 
knjigah, med šolskim letom pa sem se 
vozil na gimnazijo v Celovec, kjer sem 
tudi maturiral.

Po vojni sem študiral medicino v 
Ljubljani, zdravniško prakso pa sem - po 
opravljenem staležu v Slovenj Gradcu, 
Mariboru in Beogradu - začel na Ravnah. 
Ko sem končal z delom v obratni 
ambulanti železarne, so se začeli obiski pri 
bolnikih. Moje prvo prevozno sredstvo je 
bilo kolo, pozneje mi je železarna kupila 
motor.

Leta 1957 sem šel na enoletni 
podiplomski študij v Zagreb. Na Ravne 
sem se vrnil kot specialist za medicino 
dela, vendar brez magisterija, ki sem ga 
opravil šele deset let pozneje na Šve
dskem. V teh letih sem bil direktor 
ravenskega zdravstvenega doma. So
oblikoval sem njegovo podobo, od 
ordinacij splošne medicine, obratnih in 
specialističnih ambulant do dispanzerjev in 
laboratorija."

MEDICINO DELA 
OBLIKOVATI NA NOVO

□ "Preoblikovanje zdravstvene 
službe je to podobo precej 
spremenilo, mar ne?"

"Da. Povsem. Uvedba osebnega 
zdravnika onemogoča obstoj obratne 
ambulante, ki ima smisel v tem, da ima 
zdravnik, ki dela v njej, pregled nad 
bolniki iz določenega delovnega okolja.

\
Prof. dr. Janko SUSNIK 

pozna delovna mesta in tako laže pravilno 
odreja bolniško. Delo v obratni ambulanti 
je tudi podlaga za medicino dela."

□ "Za medicino dela ste zelo 
veliko naredili. So vas zadnje 
organizacijske spremembe 
našle pripravljenega?"

"To stroko sem na Ravnah razvijal, 
odkar sem prišel iz Zagreba, še posebno 
pa po študiju na Švedskem, kjer sem se 
posvetil fiziologiji. Že tedaj sem predaval 
na Filozofski fakulteti v Ljubljani, ko sem 
doktoriral, sem postal docent, izredni tn 
nazadnje redni profesor. Predavam med
icino dela in socialno medicino, na likovni 
akademiji pa ergonomijo. Medicino dela 
na Ravnah smo razvili tako, da je postala

učna baza za specialistični podiplomski 
študij.

Preureditev zdravstvenega sistema 
prinaša dobre in slabe posledice. 
Družinskega zdravnika uvajamo po 
angleškem vzorcu. Ima določene pr
ednosti, predvsem naj bi bil tak sistem 
cenejši. Toda tega, kar smo dosegli v 
preventivi, ne bi smeli zavreči. Že pregled 
fantov nabornikov pokaže, koliko srno 
naredili v zobozdravstvu. Če bo zdravnik v 
otroškem dispanzerju razbremenjen ku- 
rative, bo morda celo dobro - več bo 
morda lahko storil za to, da se vzroki 
obolenj in okvar pri otrocih odpravijo. 
Medicina dela bo morala najti novo pot, ki 
jo že iščemo.

□ "V katero smer bo šla?"
"Specialisti medicine dela so imeli 

doslej premalo operativnih znanj, ker smo 
ergonomske probleme reševali z 
invalidskimi upokojitvami. To je delalo 
medicino dela premalo resno. Morali bi 
imeti možnost podjetja prisiliti, da 
ergonomske probleme odpravijo, če pa jih 
ne, bi morala za to plačevati višje 
prispevke kot tista, ki proizvajajo manj 
invalidov."

□ "Se pripravljajo organizaci
jske novosti tudi na vašem 
delovnem področju?"

"Lani sem sodeloval v projektu 
Preureditev zdravstvenega varstva 
delavcev.. Naročilo ga je ministrstvo za 
delo. Upam, da bom za ta projekt tudi kot 
državni svetnik lahko kaj naredil. Včeraj 
(15. marca) smo se v Ljubljani domenili, 
da ustanovimo Odbor za zdravstveno 
varstvo delavcev in varnost pri delu, v 
katerem bodo predstavniki delodajalcev, 
delojemalcev in stroke. Deloval bo ali pri 
parlamentu ali pri ministrstvu za delo. 
Njegova naloga bo dajati zakonodajne 
pobude.

Dosegli smo sporazum, da se bosta še 
letos združila Inštitut za medicino dela in 
Zavod RS za varstvo pri delu. Osrednji 
inštitut bo na novo oblikoval mrežo po 
območjih. Na Ravnah bo nastal Center za 
zdravstveno varstvo delavcev in medicino 
dela za Koroško pokrajino. Bo v 
heirarhični zvezi z osrednjim inštitutom.
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NAS INTERVJU

Če bomo to speljali, mi bo v veliko uteho, 
kapi vedel bom, da imam komu predati 
štafetno palico, ki jo vse življenje 
prenašam."

DRŽAVNI SVET MORA NAJTI 
LASTNO PODOBO

□ "Kakšne so vaše dosedanje 
izkušnje z delom v Državnem 
svetu ?

'Predsednik dr. Kristan je pravnik. 
Funkcijo Državnega sveta vidi predvsem v 
tem, da spremlja delo Državnega zbora. Ko 
je m sprejel zakon, smo ga mi obravnavali, 
si s tem naložili veliko dela, s 
suspenzivnim vetom pa nismo uspeli. 
Doživeli smo negativno reakcijo javnosti.

S predlogom, da bi razpravljali o 
zakonih že pred sprejetjem in znova po 
njem, se tudi ne morem strinjati. Naložili 
bi si še enkrat več dela, rezultat pa bi bil 
ničen, saj je Državni zbor dovolj močan, 
da se ne ozira na naše mnenje."

□ "Kako menite, da bi Državni 
svet laže izpolnjeval svojo 
vlogo?"

"Zakone bi morale obravnavati ko
misije, v katerih bi sodelovali ljudje, ki so 
na določenih področjih bolj doma. Oni naj 
pripravijo predlog in utemeljitev su
spenzivnega veta, če je ta potreben. Sicer 
pa bi se moral Državni svet posvetiti 
lastnim temam.

Že zdaj smo začeli dajati veliko 
poudarka pobudam članov, v prihodnje pa 
bi morali od drobnih pobud in predlogov 
preiti k velikim temam."

□ " H katerim?"
"Sam sem dal pobudo, da bi organizirali 

razpravo o lokalni samoupravi. Odgovoriti 
bi morali na vprašanje, ali je sistem 
majhnih občin m množice regionalnih 
središč v času velikih možnosti pretoka 
informacij sploh ustrezen, glede na to, da 
bo precej dražji od dosedanjega sistema 
občin. Ob tem imam podatke, da ponekod 
v Hvropi ubirujo nasprotno pot - manjše 
občine združuje; > v večje."

□ "Mežiška dolina naj bi se v 
prihodnje močno razdrobila."

"To bi bila prava katastrofa. Kdo ima 
interes razdvajati Ravne in Prevalje? Že iz 
letalskega posnetka se vidi, da kraja živita 
skupno življenje. Promet med njima je 
tekoč. Kar smo izgubili s propadom 
Železarne Ravne, bi lahko v hipu pridobili

z maso kraja, ki mora najti svojo 
perspektivo."
REVTTALIZIRATI KOROŠKO 

ŽELEZNICO

□ "Na predvolilnem shodu na 
Ravnah ste govorili o 
prometnih povezavah, ki so za 
deželo pomembne kakor ožilje 
za človeka. Koroška je 
prometno odmaknjena od 
Slovenije in sveta. Menite, da 
bi se jima lahko (znova) 
približala?"

"Slovenija gleda na koroški kot, kot daje 
na robu sveta. Morala bi spremeniti 
mišljenje, saj smo le nekaj kilometrov 
oddaljeni od pomembnih evropskih poti. Iz 
Pliberka v Celovec in nazaj pelje dnevno 
28 vlakov, Celovec je začasna postaja za 
celo vrsto mednarodnih ekspresnih 
vlakov. S Prevalj v Maribor vozijo po 
novem le trije vlaki dnevno. Zakaj ne bi do 
evropskih vlakov po koroški železnici 
vozili vagonov iz Zagreba in Budimpešte? 
Maribor je pomembno križišče med 
Severom in Jugom, med Vzhodom in 
Zahodom, koroška železnica bi lahko bila 
njegova zveza z Zahodom. Za to ima vse 
možnosti, saj je npr. veliki most na 
Dobrijah zgrajen za dvotirno železnico. 
Slovenija bi morala imeti interes, da to 
progo revitalizira, ne pit, da vse tokove 
usmerja čez Gorenjsko. Že zato bi morali 
oživiti železniški promet skozi Koroško, 
ker tudi onstran meje prebivajo Slovenci. 
Tudi če hočemo v Mežiško dolino 
pripeljati turiste iz Evrope, to progo nujno 
potrebujemo. Evropa se vrača k železnici, 
nedopustno je, dajo mi iztrebljamo.

Če pa država ne bo pokazala posluha za 
nas, jo bomo morali spomniti na to, da 
mimo vladne palače v Celovcu vodi Ulica 
Mežiške doline."

NUJNA JE
DECENTRALIZACIJA

□ "Kako naj bi se v prihodnje 
razvijala koroška regija?"

"Najti bi morali ravnovesje med 
sedanjimi štirimi občinami. Vsaka si mora 
pridobiti funkcijo, ki ji bo zagotavljala 
napredek. Ne strinjam se s tem, da se vse 
nakopiči na enem mestu, drugim pa 
preostane le životarjenje."

□ "Slovenj Gradec ima že vrsto 
regijskih funkcij."

"To občino že dalj časa vodijo ljudje, ki 
ne trpijo, da bi v katerem drugem kraju 
imeli kaj, česar oni nimajo. Primer je 
Nama na Ravnah in še sodobnejši - 
gradnja Koroškega poslovnega centra, ki 
ima svoje mesto v Dravogradu kot 
pomembnem promemem križišču, pa so ga 
potegnili v Slovenj Gradec. Kraj se 
povezuje z OZN kot mesto miru, hkrati pa 
je sedež policije. In še marsikaj je, kar 
dela kraj nesimpatičen, pa ne bi bilo 
treba, saj je to lepo srednjeveško mestece 
s Starim trgom v bližini in z gradom nad 
njim...”

□ "Kako vi gledate na 
regionalizacijo Slovenije?"

"Nujna in nekako naravna se mi zdi 
decentralizacija z oblikovanjem treh 
centrov: ljubljanskega, mariborskega in- 
primorskega. V te centre bi morali- 
razporediti tudi posamezna ministrstva. Ni 
prav, da vsej državi vladajo iz enega 
središča, kjer se steka tudi ves denar, in da 
imajo le tam vse možnosti za razvoj."

□ "Bi želeli opozoriti še na 
kakšno vprašanje?"

"Kot član Državnega sveta bi rad 
pripomogel k temu, da bi v Sloveniji 
oblikovali otrokom in materam prijazno 
politiko in da bi Slovencem vrnili veselje 
do življenja. Rodnost v Sloveniji je zelo 
nizka, saj ima zakonski par povprečno le 
po 1,9 otroka. To pomeni, da kot narod 
izumiramo. Če se to ne bo spremenilo, se 
nam kmalu ne bo več treba pogovarjati o 
tem, kdo in od kod bo vladal, saj ne bo 
imel komu. Sprejeti moramo tako 
zakonodajo, da se bo postopoma sp
remenila lestvica vrednot. Da ljudje ne 
bodo cenili le materialnih dobrin, ampak 
tudi sočloveka, lepe medsebojne odnose, 
dobroto, ljubezen. Seveda je treba 
poskrbeti tudi za materialno podlago, 
ampak to je mogoče le z dvigom go
spodarstva. Pot do tega pa je predvsem v 
samoiniciativnosti ljudi, ki jo je 
realsocialistični sistem uspel tako glo- 
bokopotlačiti."

□ "Doslej ste napisali že več 
strokovnih knjig, ukvarjate se 
z marsičem. Kaj načrtujete za 
prihodnost?"

"Ko ne bom več poklicno obremenjen, bi 
se želel posvetiti slikarstvu, še naprej bom 
pomagal hčerki pri gradnji, več časa pa 
bom imel tudi za družino, predvsem za 
ženo, ki je v veliki meri omogočila mojo 
strokovno kariero."

Mojca Potočnik
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Wwi%mmm§m šmmm im mm tm§mm
Mag. Mateja Mešl, direktorica Nov'ne, studia podeželja, 
je nedavno prejela laskavo priznanje kot ena najbolj 
uspešnih podjetnic v državi. - Kdo je gospa Mešlova in 
kako je dosegla ta uspeh?

Predvsem je Črnjanka z dušo 
in telesom. Maturirala je na 
ravenski gimnaziji in se kot 
diplomirana sociologinja za
poslila na Ekonomskem centru 
na Ravnah. Ob delu je opravila 
podiplomski študij m dosegla 
magisterij.

Ekonomski center je bil 
koroška podružnica mariborske 
ustanove z enakim imenom. Tu 
so za potrebe koroških občin 
predvsem zbirali in obdelovali 
podatke o stanju na gospo
darskem področju regije, op
ravljali analize in sestavljali 
razvojne načrte v okvirih danih 
republiških usmeritev.

Bili so zelo marljivi in 
izdelali so nemalo študij in 
elaboratov, vendar o razvoju 
koroškega gospodarstva niso 
odločale (Znana so npr. 
njihova opozorila, da je treba 
razvijati manjše gospodarske

MbAia

Pod tem naslovom Dr
uštvo podeželske mladine iz 
Prevalj pripravlja regijski 
kviz "Mladi in kmetijstvo". 
Kviz bo v soboto, 27. marca 
v Družbenem domu na 
Prevaljah. V znanju o kme
tijstvu se bo pomerilo sedem 
ekip mladih iz vseh štirih 
koroških občin.

F. J.

enote, ki pa niso bila upo
števana.)

Ekonomski center Ravne se 
je izločil iz mariborskega ter se 
preimenoval v RAZOR - Ko
roška razvojna organizacija. V 
njem je delovala skupina, ki se 
je takrat začela ukyaijati z 
razvojnimi problemi Črne. Ker 
so bile razmere dovolj ugodne, 
je pet članov te skupine pod 
vodstvom gospe Mešlove ust- 
novilo Nov'no, studio 
podeželja.

Nov'na je pomenila precejšen 
vsebinski in kvalitetni premik 
od prejšnjega načina dela, saj 
je pogumno ponudila svoje 
znanje in ideje na slovenskem 
tržišču. Začeli so se javljati na 
razpise za razvoj posameznih 
(podeželskih) delov Slovenije. 
Naleteli so na ugoden odziv, 
delali so zagnano in vztrajno. 
Z doseženimi uspehi so pri
dobivali zmeraj večji ugled in 
ime ter dobivali vedno več 
naročil. Danes, ko štejejo že 
sedem zaposlenih, vzporedno 
pa vedno izvajajo po več 
projektov, lahko zapišemo, da 
so uspeli. Zadnji dokaz za to je 
tudi priznanje njihovi dire
ktorici Mešlovi.

Za delo strokovnjakov, 
zaposlenih v Nov'm, je zna
čilno stalno izpopo- Injevanje 
znanja in veliko inovatorstva. 
Kdor je imel kdaj opravka s 
tem področjem, ve, da so med 
inovatorji ženske bele vrane. 
Gospa Mešlova pa je 
nasprotno živ dokaz, da

Mateja MESL s sodelavcema

inovativnost (to pa poleg 
znanja pomeni tudi iz
najdljivost in domiselnost) se 
daleč ni domena moških. Če 
dodamo še veliko vztrajnosti in 
marljivosti pa njeno maksimo, 
da ni problema, ki ga ne bi bilo 
mogoče rešiti, dobimo po
glavitne lastnosti, ki so 
potrebne, da se lahko kdo na 
področju podjetništva uvrsti 
med najuspešnejše.

Strokovnjaki Nov’ne delajo 
danes istočasno v več krajih.

V Radgoni nastopajo zdaj kot 
izvajalci" svojega lastnega 
programa.

V" Sorici pomagajo razvijati 
turizem. Ljudje, ki se zdaj 
skozi to vas v glavnem samo 
vozijo, naj bi v prihodnje v njej 
tudi ostajali in spoznavali 
njene lepote.

V Davčah nadaljujejo uva
janje lesne predelave. Ta na 
posamezni kmetiji zaposluje 1 
- 2 človeka, ki obvladata 
določen delovni proces. Vsi 
skupaj pa, združeni po načelu 
t.i. 'mrežne delovne povezave" 
(networking), so sposobni

Lovski razstavi :

Vsako leto ob tem času lovci pripravilo 
lovske razstave. Tudi letos je bilo tako. 
Lovci lovsko gojitvenega bazena 
Slovenj Gradec so pripravili lovsko 
razstavo v Kulturnem domu v Šentilju pri 
Mislinji, ki jo je pripravila Lovska družina 
Mislinja.

Tudi v Kotljah je tamkajšnja Lovska 
družina Prežihovo popravila skrbn o 
razstavo. Na obeh razstavah so lani 
opravili pozitivno selekcijo divjadi. 
Razstavi sta bili izredno dobro obiskani in 
sta bili hkrati prerez lanskoletnega dela v 
obeh dolinah.

mmmmvxmm

F. JuraČ Lovska razstava v Mislinji

predelati svoj les do končnih 
proizvodov.

Slovenj Gradec si je s 
prirejanjem razstav domače 
obrti v Sloveniji že pridobil 
določeno ime. Ko je Nov'na 
začela delati v tej občini, si je 
zato zadala nalogo obnovili 
nekoč razvito domačo obrt. 
Tako naj bi na območju 
Graška gora - Podgorje spet 
zaživelo "pridobivanje volne in 
še kaj.

Tudi za Črno načrtov ne 
manjka. Tako naj bi helenski 
rov z okolico uporabili kot 
aktiven prikaz rudarske 
tradicije pod Peco. Zgornji del 
Mežiške doline naj bi se sploh 
znebil turobnega prizvoka 
Doline smrti. Delovni naslov 
pro jekta je Park kralja Matjaža, 
obsegal pa naj bi več akcij. (O 
tem bomo pisali obširneje, ko 
se bo vedelo, kako je s 
financiranjem).

Nov’na pa je že nekaj časa 
tudi v rednih stikih z evropsko 
regionalno pisarno FAO - 
organizacijo za prehrano in 
poljedelstvo v okviru OZN - 
oz. z njeno delovno skupino, ki 

_ se ukvarja z gospodarskimi 
problemi kmečkih družin. Z 
njimi sodeluje na več načinov. 
Redno se udeležuje 
mednarodnih konferenc, na 
katerih posreduje svoje 
izkušnje. Posebno pozornost so 
Korošci vzbudili s prikazom 
uspešnih realizacij svoje 
temeljne zamisli, da ^ naj 
namreč razvoj podeželja 
temelji na podjetništvu. Za 
veliko priznanje svojemu delu 
pa štejejo pri Nov'ni tudi 
bližnjo organizacijo štirih 
izobraževalnih seminarjev za 
udeležence iz vse Slovenije.

Torej: za mag. Mešlovo in 
njene sodelavce „ priznanja 
doma in na tujem. Čestitamo!

M. Kolar

8 PREPIH



---------------------------------------------------- PO KOROŠKI---------------------------------------------------

W šmtrš&k if smgwéto
Zdì se, kot da povsem 

zaman opozarjamo, da je 
prav ui čas izredno velika 
nevarnost gozdnih poža
rov. Kljub vsem opozo- 
nlom lahko sko- rajda 
dnevno vidimo dim, ki se 
tu ali tam dviga, ko 
včasih že kar nevarno 
blizu gozdov kurimo 
razno dračje. Res, da je 
letos nekaj več objektivno 
potrebnega sežiganja od
padkov od lubadark, 
vendar je tudi to potrebno 
početi do skrajnosti pre- 

- vidno.
V četrtek popoldne je 

namreč letos prvič resno 
zagorelo tik nad Rad
ljami.

Zares hitro so posredovali 
gasilci, najprej domačini, 
nato še cisterne iz Mute, 
Vuzenice,, Vuhreda, Brezna 
in IGD Žaga Vuhred. Se
veda so pomagali pri ga
šenju še gozdni delavci in 
skupaj so v razmeroma 
kratkem času zaustavili 
ogenj, ki pa je vendarle 
upostošil dober hektar go
zda.

Naj bo tudi to opozorilo: 
vsaj dokler traja ta suša, 
bodimo pri kurjenju v 
naravi skrajno previdni. 
Najbolje pa bo, če sploh ne 
izzivamo nesreče - ne 
kurimo v naravi!

kv

Xtrifad 
itffpi krHti

Republiški štab za civilno zaščito je 
občinskemu odboru Rdečega križa v 
Radljah dodelil zlati znak. Delo tega 
odbora vodi že v drugo desetletje Cvetka 
Razdevšek, ki je seveda skupaj z 
zunanjimi odbori Rdečega križa uspela 
razgibati humaniutrne dejavnosti, vse do 
krvodajalstva. Izjemni napori so bili 
vloženi v zadnjem letu, ko je na to 
območje prišlo večje število beguncev, 
za katere je bilo treba organizirati celo 
vrsto dodatnih pomoči.
Vsekakor pa ob tem ne smemo pozabiti, 

da je na območju občine tudi čedalje 
večje število ljudi in družin, ki so 
potrebne raznih oblik pomoči. Ta čas se ta 
številka že približuje številu dvesto 
družin, ki potrebujejo vsaj občasne 
socialne in druge pomoči, predvsem pa 
pomoč Rdečega križa. Ob tem je treba 
povedati, da to pomoč pretežno urejajo 
skupaj z občinskimi socialnimi službami. 
Tako je pač delo bolj smotrno, predvsem 
pa uspešnejše in za uporabnike bolj 
učinkovito.
Prav zaradi tega najbrž ni slučaj, da so 

prav Socialne službe oziroma Darinka 
Kovše Ketiš prejela bronasti znak 
republiškega štaba CZ.

kv

^TUDI SLOVENJEGRAŠKA DRUŽBA KO-SI JE NA KOROŠKEM PRIMER USPEŠNEGA PODJETJA^

Ifa * f§ litilif?
V koroškem gospodarstvu ni 

vse tako črno, kot se zdi na prvi 
pogled. Resda je več težav in 
problemov kot pa uspehov, 
vendar je uspešni del koroškega 
gospodarstva tudi v slovenskem 
prostoru postal opazen, kar 
nenazadnje dokazujeta tudi 
nagrada gospodarske zbornice 
Slovenije Jožetu Grahu, med 
slovenskimi podjetnicami leta pa 
je tudi mag. Mateja Mešl z Raven.

V druščio uspešnih podjetij in 
podjetnikov sodi tudi 
slovenjegraška družba KO-SI m 
direktor Marjan Jurjec. Podjetje, 
ki predeluje kokosova in sisalova

vtakna, je že nekaj let eno od 
najuspešnejših občinskih 
podjetij, ki ne pozna 
likvidnostnih problemov. V tem 
podjetju ne govorijo o 
odpuščanju, delavci pa imajo za 
petino višje plače kot so 
predvidene s kolektivno 
pogodbo.

Likvidnostnih problemov ne 
poznajo, saj so orientirani 
pretežno v izvoz. Nekaj malega 
prodajo sosednji Novi opremi in 
še kakšni slovenski tovarni s 
pohištvom, po besedah Marjana 
Jurjeca, direktorja družbe Ko-SI, 
pa kar 90 do 95 odstotkov

izdelkov prodajo na tujem. 
Njihovo največje tržišče so 
Nemčija, Avstrija in Švica.

KO-SI, ki zaposluje okoli 70 
delavcev, proizvaja sestavne dele 
za pohištveno industrijo, in sicer 
iz naravnih materialov, iz 
kokosovih in sisalovih vlaken. Ti 
naravni izdelki, ki jih pretežno 
nabavljajo po borznih cenah v Šri 
Lanki, Indiji in Bangladešu, so v 
razviti Evropi vse bolj cenjeni. 
KO-SI pa na tem področju sodi 
med nejvečja tovrstna podjetja v 
Evropi. V prvi polovici lanskega 
leta do imeli povsem
izkoriščene zmogljivosti in tako 
je tudi sedaj.

Marjana Jurjeca tudi
povprašamo, kakšen je recept za 
uspeh in prodor na tujem. Jurjec 
pravi, da se je za to pač potrebno 
nenehno boriti in to za vsak 
prodani kvadratni meter izdelkov. 
Na prvo mesto pa direktor 
podjetja KO-SI postavlja rok 
dobave, kar tujci najbolj cenijo, 
sledi kvaliteta, medtem ko se je 
o ceni že mogoče pogovarjati

Družba KO-SI nudi za
poslenim razmeroma dobro 
socialno varnost Uvajajo pa nov 
program izolacijskih matenabv za 
potrebe gradbeništva. Tu bi našli 
delo tudi tisti delavci, ki bi jim ob 
morebitnem pomanjkanju dela na 
drugih programih grozila 
brezposelnost.

(ok)

^PosnetelcFrancJura^
Marjan JURJEC, direktor družbe KO-SI
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PO KOROŠKI

Mi putto iqKfaat» 1 jk ig fcfe»
Med osnovno šolo Radlje in postavil v povsem enak položaj, H

nsnovnimi Solami Ì7 yamoRfva urili <ìo sr vsi in nri nrrvrrianinosnovnimi šolami iz zamejstva 
je že dobro desetletje tvornega 
sodelovanja. Tokrat so se lotili 
nekaj prav posebnega, dogovo
rili so se in tudi izvedli prvi 
skupni tečaj, mednarodno že 
dokaj priznanega jezika 
Esperanto.

Prvi del štirinajstdnevnega 
tečaja so izvedli v Radljah, 
drugi del pa v Deutschlandsbe- 
rgm

Skupaj se je tečaja udeležilo 
šestnajst otrok, osem z vsake 
strani državne meje.

Gre preprosto za to, da so bili 
tokrat prav vsi udeleženci v 
enakem položaju; doslej so 
jezikovne težave reševali otroci 
z naše strani. Esperanto pa jih je

učili so se vsi in pri preveijanju 
bili domala enaki. Slovenj Gradec je bil skozi

Nemara pa je pomembnejše stoletja znano trgovsko mesto. In 
še dejstvo, da so se zaključne k trgovanju sodijo tudi sejmi, ki 
ure v šoli v Deutschalandsbergu iih Je bilo y mestu vsako leto več.
udeležili predstavniki šolstva 
štajerskega območja in celo 
sam gospod župan, ki je posebej 
naglasil, da upa, daje Esperanto 
jezik prihodnosti, morda celo 
bodoči univerzitetni jezik, da v 
Grazu že dolgo razmišljajo o 
trgovinah, kjer bi vas prodajalke 
prijazno postregle tudi v med
narodnem jeziku.

"Džis la revido", so si rekli 
tudi otroci in res so si najbrž 
želeli "še nasvidenje", ko so se 
razšli v Deutschlandsbergu.

k.vaiti

V Slovenj Gradcu so se skozi

Tudi na Jožefovo je bilo v 
Slovenj Gradcu nad vse živahno. 
Občinski upravni organi so letos 
odprli za sejmarji glavni trg. 
Sejmarjev, ki jih je bilo v

"Zadnji url so prlsostovall tudi mnogi predstavniki občinskega in šolskega življenja v okraju'

Anketa

Han ima ali 
finteffiisU 4aa?
V Slovenj Gradcu smo 

mimoidočim zastavili tri 
vprašanja o ženskih 
praznikih v marcu. Poglejmo 
tipične odgovore.

Kakšna je po vašem 
mnenju razlika med 
dnevom žena in materinskim 
dnevom?

Dan žena je praznik za vsa 
dekleta in žene, materinski 
dan pa je praznik mater.

Mislim, da ni razlike.
Razlika je le v datumu.
Vem, da je dan žena 

praznik ženskega spola, me
dtem ko je dan materinstva le 
za mame.

Ne vem.
Kateri praznik vam je bolj 

pri srcu in zakaj?
Meni je bolj všeč 

materinski dan, saj je to 
praznik, ki me spomni na 
rojstvo mojih otrok.

Jaz imam raje dan žena, saj 
s tem ženske pokažemo, da 
smo enakovredne moškim.

Oba sta mi pri srcu, saj 
lahko z drobnim darilom 
razveselim ženo.

Ne vem, kar oba sta mi 
všeč.

Ali ste svoji ljubljeni osebi 
podarili kakšno darilo in s 
tem pokazali naklonjenost 
do nje?

Da svoji punci sem poklonil 
šopek lepih rož.
Seveda sem.
Mamici sem kupila prstan, 

v šoli pa smo naredili 
čestitke.

Natalija Krof in 
Sladana Manojlovič 

l.b TP,
Srednja šola Salovenj 

Gradec
Mentorica : H. Merkač

Na Glavnem trgu v Slovenj Gradcu je bil sejem živ

stoletja ohranili trije: Jožefov
sejem. Pankracijev sejem, ki 
označuje ledene može v začetku 
meseca maja, v mesecu
novembru pa je še Elizabetin 
sejem.

primerjavi z lanskim letom več, 
so na stojnicah ponujali vse, od 
suhe robe do konfekcije, obutve, 
zdravilnih zelišč do sobnih 
ptičev.

F. Jurač

fTAnketa :

Mmm 
1. apfll steiete?

Kraj: pred Namo v
Slovenj Gradcu

Čas: lepega marčevskega 
dne objwl enajstih dopoldne

Spraševali: Karolina Pod
križnik in Doroteja Hroval, 
l.b TP s Srednje šole v 
Slovenj Gradcu

Vprašani: okoli 30 ljudi, 
ki so se slučajno znašli pred 
Namo.

Vprašanje: Ali se za 1. 
april zlažete?

Odgovori:
Zlažem se, ko imam 

priložnost. Ta dan je čisto 
navaden. Ne zamerim, če se 
meni kdo kaj zlaže.

Nikoli se se nisem zlagala, 
meni se ne zlaže kdo. 
mi uspe, se zlažem 

komu kaj.
Seveda se zlažem, zakaj se 

ne bi?
To je zame poseben dan, 

čeprav se ne zlažem.

rg

Saj se kakšen drugi dan 
tudi kaj zlažem.

Zakaj se ne bi, kot vsak 
dan!

Jaz se nikoli ne šalim. To 
je butast dan. Zelo mi gre na 
živce, če se kdo šali ali laže, 
kajti meni v življenju ni šlo 
tako dobro, kot gre današnji 
mladini.

Oh, žal, nisem pripravljena 
odgovarjati, pa tudi prestara 
sem.

Ne smem lagati, ker sem 
"cerkven" mož.

Nikoli se ne zlažem, nisem 
takšen komik.

Običajno me s tem 
prehitijo otroci; ta dan je 
zelo prijetna zabava.

Ne spomnim se, da bi se že 
komu kaj zlagala.

IDa, tudi jaz se zlažem.
Če se spomnim in če sem 

ravno dobre volje, se pa že 
zlažem.

Mentorica : H. Merkač
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Podjetniški duh varovanja
REPORTAŽA

Voziti smo se iz Slovenj Gradca 
proti Šmartnem. Bilo je malo po 
sedmi uri zvečer. Lagodno vožnjo, 
me, katero smo preverjali stanje 
okrog varovanih objektov, je zmotil 
glas po radijski zvezi, ki je prihajal iz 
centrale. Govoril je o vlomu, Ki je 
sprožil alarm v objektu na letališču v 
Turiški vasi. Divja vožnja, zbrane 
misli, še najbolj nervozen je 
bilštirinožni sodelavec na zadnjem 
sedežu, ki je nemudoma začutil, za 
kaj gre. Po treh minutah smo na 
alarmnem mestu ugotovili, da je šlo 
za "lažen" alarm, vsi alarmi pa za 
Efektove može niso takšni kot je bil 
v našem pnmeru.

Efekt je slovenjegraško podjetje za 
varovanje objeidov, premoženja 
inoseb Partnerja oz. solastnika v

Gradcu, manjša enota pa je na 
Ravnah. V firmi je sedem redno 
zaposlenih ljudi, osem pa je 
pogodbenih nonorarcev. Kar se 
tiče začetnega kapitala, lahko 
rečem, da sva s partnerjem 
praktično začela iz nič. V podjetje 
sva vložila svoja avtomobila, po 
tehnični plati pa od vsega začetka 
sodelujemo s podjetjem Janez iz 
Ljubljane, kjer smo tudi dobili 
alarmni sistem. Najprej smo imeli 
samo sistem Janez 100, že kar 
hitro pa ta ni zadoščal za naše 
potrebe, tako da imamo zdaj še 
sistem Janez 1000. Vrednost vse 
tehnike in računalniške opreme 
se vrti okrog 70.000 DEM. Tudi 
zato nama s partnerjem ni vseeno, 
kaj se bo zgodilo in kako bo

judoistov. Zato je medsebojno ospredju policija. Naše so-
zaupanje toliko večje, saj se med delovanje z UNŽ je sicer zelo
sabo vsi dobro poznajo. Efekt skrbi primerno, imeli pa smo manjše

ekscese z uniformiranimi po
licaji. Računamo, da bo zakonodaja 
tudi v tem primeru postala bolj
dorečena in nam dala vec
kompetenc." Bogdan Gabrovec je 
še povedal, da je osveščenost 
Korošcev glede varovanja
rpremoženja še bolj skromna, venda 
kljub temu v prihodnosti vidi 
perspektivo za podjetje Efekt. 
Danes ta firma varuje prek 30 
objektov, zaenkrat pa ‘sanjsko" 
številko predstavlja stotica. Da ta 
zastavljeni cilj le ni takooddaljen, 

tudi za organiziran prevoz denaija. govori sodelovanje Efekta z 
varuje pa tudi javne prireditve Zavarovalnico Maribor. Pogodba naj
(tekme, zabave..). Lep dokaz bi bila podpisana na minulem sejmu

Neki nepridiprav se je z 
vlomilskim nagonom lotil tudi 
osnovne šole v Mislinji. Delo je 
začel, končal pa je tam, kjer je 
predvidoma srečal napis 
^OBJEKT VARUJE EFEKT". 
Flourescentno zelena nalepka 
tako že sama po sebi učinkuje. 
Očitno nekateri koroški vlomilci 
že precej rešpektirajo Efekt, saj je 
bolj mirno postalo tudi tam, kjer 
je bilo včasih precej pestro.

firmi sta Marjan Matvoz in Bogdan 
Gabrovec, ki sta se za ustanovitev 
podjetja odločila leta 1991. Takrat sta 
v prvi vrsti razmišljala o detektivski 
dejavnosti, pa sta to kmalu opustila, 
saj se je delo preveč prepletalo 
zaKtivnostmi policije. Svojo pr
iložnost in vir zadovoljitve ambicij pa 
sta videla v varovanju objektov in 
premoženja. Seveda je bil začetek 
skromen, kmalu pa so prišli prvi 
poslovni uspehi in potrditve pra
vilne poslovne naravnanosti.

' Zaceli smo z varovanjem treh 
objektov. Stranke so nam zaupale, 
mi pa smo se trudili po svojih 
najboljših močeh, kakor to 
počnemo tudi zdaj. Dela smo se 
lotili resno in profesionalno. 
Sedež podjetja je v Slovenj

napredovalo naše delo. Trenutno 
časi niso najbolj ugodni za našo 
dejavnost, vendar pričakujemo 
spremembe, sploh ko se bodo 
uredile stvari v zvezi z lastnino."

Po veljavni zakonodaji
državno centralno banko in 
objekte SDK še vedno
varuje slovenska policija. 
Vrata za zasebna podjetja, ki 
varujejo objekte, pri teh 
ustanovah še niso odprta.

Bogdan Gabrovec je znan 
predvsem po svojem defu v Judo 
klubu Slovenj Gradec. Kot us
tanovitelj kluba in trener je povabil 
svoje fante tudi k delu v podjetje 
Efekt in večina v firmi jih je res

njihove učinkovitosti je tudi di
skoteka California z Raven, v katerii 
skrbijo za red in dobro počutje 
zabave željni Efektovi možje.

"V fante imam polno zaupanje. 
Vsi so vešči borilnih veščin, 
znajo ravnati z orožjem, pri delu 
pa nam pomagajo tudi psi. Rad bi 
poudaril, da objektov ne va
rujemo samo pred vlomi, ampak 
tudi pred požari, poplavami ali 
izlitjem vode ter pred delovanjem 
plinov. Za vse te dejavnosti 
imamo tudi potrdilo ministrstva 
za notranje zadeve, kar pomeni 
potrditev naše kakovosti. Želimo 
si, da bi tovrstne firme tudi pri 
nas dobile težo, kot jo imajo 
sorodna podjetja v razvitih 
državah. Pn nas je še vedno v

Varovanje - Se curity, ki je bil na 
Gospodarskem razstavišču v Lju
bljani, tam pa se je predstavil tudi 
Efekt. To bo seveda vzajemna 
reklama, stranke pa bodo imele 
objekt ali premoženje varovano in 
zavarovanonkrati.

"Zavedamo se, da dober glas 
počasneje prodira med ljudi kot 
pa slab. Slednjega si mi nikakor 
ne smemo privoščiti, ker je pač 
takšna narava našega dela. Temelji 
na profesionalnosti in polnem 
zaupanju, ki morata biti ves čas 
prisotna," je ob koncu pogovora 
povedal Bogdan Gabrovec, eden 
izmed lastnikov Efekta.

Rok Tamše
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------------------------------------------------------- JUBILEJI -----------------------------------------------------

^ DOMO SVA HA SVETU, TODiL”
Jožefa Sečnjak iz Starega trga pri 

Slovenj Gradcu je dopolnila 100 let, 
Jožefa Silak iz'Brezna pri Podvelki pa 
je praznovala svoj 99. rojstni dan.

Jožefa Sečnjak

Jubilantki sta kljub visokim letom še 
danes dobre volje in radi povesta, da se

ne počutita tako stari, kot jima 
prinašajo leta. Obe imata lepe spomine 
na pretekla leta, pa čeprav je bilo 
življenje vse skozi trdo in težko. Jožefa 
Sečnjak se veseli pomladi, Jožefa Silak 
pa pravi, da bi še pri teh letih rada 
plesala.

Še danes, pri svojih stotih letih, se 
Jožefa Sečnjak, za katero lepo skrbi 
njena nečakinja Cilka Uranc, lepo 
počuti. "Nič mi ne manjka. Nečakinja 
Cilka mi je v veliko oporo in pomoč. 
Komaj čakam, da bo pomlad, da bom 
lahko odšla na vrt. Če mi le dopu-. 
ščajo moči še vedno rada delam. Če 
pa želite dočakati visoko starost, potem 
veliko delajte, skomino jejte in se 
izogibajte alkohola, pa boste videli, da 
delo ne škoduje človeku," pravi Jožefa 
Sečnjak.
"Naša mama je v svojih letih veliko 

prala ob potoku, seveda takrat, ko še 
sploh niso poznali pralnih strojev. In 
poglejte, ali ni čudno, da sedaj pri 
svojih 99. letih sploh ne čuti revme. 
Vse do lanskega leta je čitala brez očal 
in danes brez njih prečita vse naslove 
v časopisih. Rada čita časopise, naj

bolj všeč ji je Večer, saj tega prebira že 
od samega začetka in je v naši hiši 
stalni gost", pripoveduje hčerka Jožefe 
Silak.

Našega obiska je bila zelo vesela pa 
tudi zapela nam je tisto znano Marija z 
Ogrskega gre...

F. J.

ta

V Vuzenici, seveda pri Trunkovi Bici, je bilo 
zopet razgibano, predvsem pa prijetno in veselo. 
Trunkova Bica je namreč v krogu svojih 
praznovala svoj prvi rojstni dan, tistega nas sto 
let.

Si sploh lahko zamislite, koliko bi bilo to svečk?
Prišli so vsi njeni, prišli prijatelji in znanci, 

otroci in tudi kar oba predsednika krajevne 
skupnosti v Vuzenici.

Najlepše se stoenolemica počuti med mladimi, 
kar dokazuje tudi naša fotografija.

Vse čestitke Bici in še na mnoga leta!
-kv

Foto L. Gobec
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IZOBRAŽEVNJE

Osmošolci so možnosti vpisa pred Do 15.3.1993 so srednje šole sprejele ko ugotovijo svoje razloge in premisleke,

prijavami spoznali iz razpisov in na prijave učencev za vpis v 1. lemik srednjih Na srednjih šolah Muta, Ravne na Kor. in

informativnih dneh ter iz posvetov na šol. Do 15. aprila 1993 učenci še lahko Slovenj Gradec so prejeli naslednje prijave

osnovnih šolah in Zavodu za zaposlovanje, prenesejo svoje prijave iz ene šole na drugo, osmošolcev:

SREDNJA PROGRAM in POKLIC LETA IZOBRA. RAZPIS ŠTEV. PRIJAVE DO RAZLIKA

ŠOLA IN STOPNJJA UČEN./ODD. 15.3.1993 + -

SREDNJA pomožni tekstilec:
ŠOLA pomožna šivilja 2/II. 30/1 35 +5

MUTA tekstilec:
šivilja - krojač 3/IV. 90/3 56 -34

pndelovalna, predelovalna in obdelovalna

. kovinarska: obdelava kovin 2/II. 30/1 12 -18

strojništvo:

oblikov. kovin, 3/IV. 30/1 3 -27

preoblikovalec m spa.kov 3/IV. 30/1 0 -30

gradbinec lì.: interni

zidar, tesar 3/IV. program 4 -27
—

SKUPAJ 210/7 106 +5 -109

oddelek gradb. podj. (kadrovska štipendija) +31/1 4 -27

srednja pndelovalna, predelovalna in obdelovalna

strokovna kovinarska: obdelava kovin m. 60/2 32 -28

kovinarska pndelovalna. predelovalna in obdelovalna po prijavi

kovinarska: prilagojen program 2/II. učencev 4 /

Ravne na strojni tehnik:

Koroškem strojni tehnik 4/V. 60/2 25 -35
! strojništvo:

oblikovalec kovin 3/IV. 30/1 3 -27

mehanik vozil, in voznih sredstev 3/IV. 60/2 44 -16

strojni mehanik 3/IV. 30/1 2 -28

SKUPAJ: 240/8 110 -134

Gimnazi|a Ravne/K Gimnazija 4/V. 210/7 222 12

Srednja šola Slovenj Gradec mizar - tapetnik:

mizar 3/IV. 60/2 85 +25

gostinska dela:
kuhar 3/IV. 30/1 22 -8

kuhar-na&kar 3/IV. 60/2 81 +21

trgovec:

prodajalec 3/IV 60/2 60 /

Ekonomsko komercialni tehnik.

ekonomski tehnik 4/V. 90/3 131 +41

Podjetniško poslovna: 3/IV. 60/2 115 +55

Zdravstveni tehnik 4/V. 60/2 55 -5

SKUPAJ: 420/14 549 142 -13

Iz preglednic je razvidno, da se je prijavilo 

največ osmošolcev na srednje šole Slovenj 

Gradec, kjer ho predvidoma potrebno zaradi 

prevelikega števila prijavljenih povečati ali 

omejili vpis. Tudi Gimnazija Ravne na Kor. 

ima zadostno število prijav. Srednja šola

Muta in Srednja strojno kovinarska šola 

Ravne beležila neprimerno slabši odziv 

učencev. Tudi v oddelku za zidarje in 

tesarje, kjer je na razpolago 31 kadrovskih 

štipendij, so doslej prispele samo 4 prijave. 

1107 osmošolcev ima na koroških srednjih

šolah na voljo 1111 mest. Na ta mesta se je 

doslej prijavilo le 991 učencev.

Po končanem prijavnem roku bodo 

srednje šole seznanile učence s številom 

prijav za vpis.
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Slovenci bomo končno 
vendarle dobili knjigo o sodobni 
popularni glasbi, ki bo obenem 
leksikon podatkov.

Avtor knjige je glasbeni 
zanesenjak in kritik M; trku 
Prpič, glavni namen knjige pa je 
predstaviti najpomembnejša gl
asbena dogajanja doma in v 
svetu.

V knjigi "Almanah popularne 
glasbe" bodo zajete vse smeri 
popularne glasbe. Urejena bo po 
datumih, glasbeniki so urejeni 
po rojstvih, plošče pa po 
datumih izida Knjiga bo 
velikosti A4 in bo imela 220 
strani, 150 barvnih fotografij, 
izšla pa bo v začetku septembra 
pri založniški hiši Delgraf do.o., 
Dragan Bulič, Lado Jakša Jure 
Potokar, Stane Sušnik pa so 
strokovni sodelavci projekta 
Naklada bo 2500 izvodov, stala 
pa bo približno 1(X) DEM v 
tolarski protivrednosti.

XXXXXXXX

Bivši "policaj" Gordon 
Summer, ki je bolj poznan pod 
imenom "Sfing", je zopet na 
turneji, kjer predstavlja svoj 
najnovejši izdelek "If 1 Ever 
Lose my Faith in You". Skupaj s 
Trno Turner, Bryanom Adam
som in Georgom Michaelom je 
nastopil na dobrodelnih kon
certih za amazonski pragozd 
Zdaj je v toku že evropska tu
rneja Nam najbližje pa se bo 
koncert zgodil na Dunaju, in 
sicer 9. aprila Karte in prevoz si 
lahko rezervirate v ljubljanskem 
Me- rcator - Turistu.

Ženski ljubljenec Georg 
Michael bo 19. aprila izdal LP 
"Mini Live", katerega čisti 
dobiček bo namenjen Mer- 
curijevemu skladu za boj proti 
aidsu. Med drugim bosta na 
njem tudi komada Sotnebodv to 
love, ki jo je George zapel na 
lanskem spominskem koncertu 
na Wembleyu, skupaj z Liso 
Stansfild ter pesem Papa was a 
Rolling Stone, posneto že leta 
1991 na koncertu "Cover to 
Cover".

XXXXXXXX

Skupina The Cult, ki se je 
razvila iz novega pozitivnega 
punka osemdesetih, je pravkar 
izdala predstavitev svojega 
dosedanjega dela pod naslovom 
"Pure Cult", ki je pospremljena z 
različnimi remiksi njihove 
najbolj znane skladbe "She Seliš 
Sanctuary". Kot opozorilo za vse 
morebitne kupce pa zanimivost, 
da je omenjena izdaja izšla v 
dveh različicah. Ena ima ( za 
isto ceno) dodane še koncertne 
posnetke.

XXXXXXXX

Prvi novi posnetek skupine 
Nirvana po več kot letu dni se je 
pojavil te dni na mali plošči, ki 
si jo Nirvana deli za zasedbo Teh 
Jesus Lizard Skladbi Nirvane je 
naslov "On the Gvilt".

Darko Kašnik

XXXXXXXX

V Jakopičevi galeriji v Ljubljani je od 19. 
marca do 8. aprila na ogled razstava o Jimiju 
Hendrixu. Za vse prave rockerje je to 
zgodovinski trenutek, ki ga bolje osveščeni 
vsekakor ne bodo izpustili. Razstavo je v 
Ljubljano pripeljal Marko Prpič skupaj z 
arhitekturnim muzejem in seveda s soglasjem 
londonske firme Exhibita, ki je celotno stvar 
izvedla.
Hendrtxova glasba ti počasi zleze pod kožo ( ali 

pa nikoli!). Na eni strani boleči zvok električne 
kitare, na drugi pa nežni toni rhythm in bluesa. 
Z zapletenimi in spontanimi improvizacijami 
je Hendrix povzdignil rockovsko glasbo na do 
takrat neznano raven. V samo treh letih je 
glasbo razgalil in ji dal tisto, kar nekaterim ni 
uspelo v 30 letih, nekaterim pa ne bo nikoli. 
Hendrix je sam podpisal le pet albumov, večina 
ostalih ( preko 100), pa je kompilacijskih ali pa 
piratskih izdaj.
Hendrix je s svojo glasbo osvobajal telo in 

duha. Bil je inovativen in raznovrsten glasbenik 
z neponovljivim igranjem kitare in zasanjano 
poezijo, iz katere vejeta ljubezen, strah pred 
svojim neukrotljivim duhom, ki je živel in ljubil 
blues ter mu dal novo razsešnost in obliko, oz. 
novo kulturo, ki ji je ime rock.
Razstava Jimijevih fotografij, grafik in drugih 

umetniških del, ki so jo prvič postavili maja 
lani, je poskus združitve prikaza svojevrstnih 
inspiracij različnih avtotjev. The Jtmy Hendrix 
Exshibition je naslov lično urejenega kataloga, 
ki je na voljo na razstavi, prinaša kup zanimivih 
podatkov - od intervjujev do razlag posameznih 
pesmi. Vsi, ki imate Jimija še vedno radi ali ste 
ga imeli radi ali pa ga šele spoznavate, oglejte 
si razstavo v Ljubljani in dodajte košček 
znanja v mozaik o sodobni kulturi.
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-------------------------------------------------- GLASBA --------------------------- ------
ČRNJAN MILAN PEČOVNIK - PIDŽI JE IZDAL ŽE TRETJO KASETO

Milan Pečovnik-Pidži: že tretja kaseta

V slovenskih trgovinah se 

je te dni na policah že 

pojavila tretja kaseta 

Črnjanskega country pevca 

Milana Pečovnika - Pid/ija, 
ki je sedaj na začasnem delu 

v Malečniku pri Mariboru. 

Pid/i, ki je v zadnjem času 

poznan kot pevec, je bil 

svojčas tudi odličen smučar 

( na državnem prveastvu v 

smuku na Kopah je pred 

desetletjem osvojil tretje 

mesto) in njegova življenska 

odlika je značilna Črnjanska 

trma, ki jo morajo imeti vsi

Črnjani, ki hočejo uspeti v 

svetu. Tako je bilo pri 

športu, tako je sedaj v 

glasbi.

"Začel sem s kitaro, da 
smo lahko s prijatelji v 
Solzni dolini kakšno 

zapeli," pravi Pidži posebej 

za Prepih. " Vselej pa mi je 
bil najbližji country in ko 
sem prišel v Maribor, smo 
tudi pričeli z country sceno, 
kjer je v slovenskem 
prostoru prednjačila prav 
štajerska prestolnica. Začeli 
smo z D'Drava Country

Dečki, nadaljevali s slovitim 
Pohorje Express, nato pa 

sem se odločil za solo 
kariero."

Trma pa je v slovenskem 

glasbenem svetu potrebna, 

kajti težko je priti v radijski 

program, kjer moraš 

glasbenim redaktorjem 

velikih radijskih hiš nenehno 

plačevati za špricetje. Še 

težje pa je priti do 

samostojne kasete. Pidži, ki 

je v tej zrsti gotovo prva liga 

Sloveniji, pa ima poleg 

CD plošče sedaj že tri 

samostojne kasete, zadnja 

nosi naslov Sam na poti.

"Ta kaseta je gotovo 
najboljša od dosedanjih, 
tako v glasbenem kakor 
tudi tehničnem smislu, 
vendar bodo to najbolje 
ocenili poslušalci. Zamenjal 
sem tudi založbo in zadnjo 
kaseto izdal pri založbi RTV 

Sl .ovenija, kajti pri založbi

Helidon so kaj slabo skrbeli 
za reklamo. Kljub temu pa 
sem prvi dve kaseti prodal 
v veliki nakladi, razmišljam 
pa tudi že o drugem 
cedeju," pravi Pidži, ki bo 

letos bržkone sodeloval tudi 

na Pop delavnici.

Producent nove kasete je 

Rista Ibrič iz banda Plava 

trava zaborava, posnetki pa 

so nastali v studiu Radia 

Maribor. Vodilna pesem je 

Moj črni konj, znana 

priredba Irgoličeve pesmi 

izpred nekaj desetletij. Na A 

strani pa so še Country 

mesto, Greva v hribe, lesse 

James in Fant s kitaro, ki je 

priredba slovite Me and 

Bobby Mc Gee. Stran B se 

prične z skladbo Ropar 

Willy, sledijo pa Zasnubil 

sem jo, Za svojo dušo, Rad 

te imam in končno Sam na 

poti.
(ek)

TO JE
ŠPORTNA REVIJA

EKIPA
IZHAJA VSAKO SREDO IN JO 
LAHKO KUPITE TUDI V VAŠEM 

KIOSKU I
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-------------------------- ’----------------------- -— AKTUALNO -------------------
NOČNO ŽIVLJENJE NA KOROŠKEM JE ŠE OBOGATENO

Koliko podobnih zgodb ste že prebrali ali slišali? 
Simpatične in postavne punce iz držav revnega vzhoda 
prodajajo svoje plesno in posteljno znanje tudi v naši 
mladi državi. Danes smo deležni tistega, česar si v 
starih časih našega prejšnjega režima navaden smrtnik 
ni mogel ogledati. Erotični showi so bili prihranjeni za 
priviligirance, elitno družbo. Ostali so se lahko nasla
jali ob podobnih rečeh v tujini. Tovrstna naslada je v 
zadnjem mesecu dni na voljo tudi v slovenjgraškem 
hotelu Kompas.

Vodim iz najboljšega koroškega hotela so 
se odločili izkoristiti t.i. taverno ter so uredili 
prostor, ki je primeren za nočni klub. V 
mesecu marcu v hotelu Kompas gostujejo 
tn dekleta iz Rusije s svojim dee-jayem. V 
nočnem klubu predstavljajo svoj plesni 
program, ki se pnčne ob polnoči in je 
razdeljen na tn dele. Tako se vse skupaj 
zavleče do pol tretje ure zjutraj, ko se utnp 
v klubu umin, gostje pa s svojo domišljijo in 
morda tudi spremljevalko odidepvobjem 
noči.

Kdo so dekleta, na katerih si pasejo oči 
številni koroški smrtniki, od mladh 
nadebudiežev, pred parčkov vseh starosti 
(dobro, nekje je že meja), do osamljenih 
moških, ki iščep erotičnega užitka ali pa 
samo vzpocfcude za nadaljnp aktivnosti v 
teh smen? Izobraženci, gospodaratveniki, 
birokrati, delava, brezposelni, žurerji m 
ostali, ki jih morda samo 'ftbec matra". Vsi ti 
si bolj ali manj poželjivo ogledupjo migajoča 
telesa Svetlane in dveh Aleksander, za 
cjasbo pa skrbi Sergej, Svetlanin mož.

Punce se izzivalno, vsaka zase nastavljap 
radovednim očem, ki hočejo videti vse in 
mnog med njimi tudi občutiti vse to. 
Slednji po besedah deklet ne pndep na 
svoj račun. Svetlana in Aleksandn (eno 
izmed njiju kličep Saša) pohajajo iz Rusip. 
Sottana p iz Lenmgada, Tugi dve pa iz 
Kalmngada Prva p stara 20 let, 
Kaliningajčanki pa 19 n 23.

Njihov program sem si ogedal že teden 
dni pred pogovorom z njimi. Nič prav me 
rušo navdušile. Svetlana dap vtis izkušene 
plesalke, ki res obvlada posel, npm kolegia 
pa dekipB prav začetniško. Svetlana tud 
pokaže več telesa kot ostali dve. Soft erode 
show, bi lahko redkli. Morda sam nisem bil 
preveč navdušen prav zato, ker sem videl 
že lepša in bolj postavna dekleta na odnh 
nočnih klubov v Ljubljani, Atenah in Milanu. 
Tam p bilo vsaj za moje občutke zares

vroče in dve tredni ljudi v klubih je odšlo s 
sheva vročih glav in še bolj vročih mednoaj.

Toda vrnimo se na sceno v hotel 
Kompas, kpr na žalost ni dovolj prostora za 
oder oz. piste. Ampak tudi to lahko ima 
svoje čare m seveda neposrediost na 
višku.

Žal samo Svetlana razume n gwon 
hrvaško, tako da sem se pogovarjal skoraj 
samo z np. Že po nekaj postavlpnih 
vprašanjih mi p bib jasno, da punce niso 
najbolj bnhtne sorte, za uspeh pa sem si 
štel že to, ko se mi p zazdelo, da se z njim 
pogova^am vsaj nekoliko resno. Svetlana p 
dejala, da p končala študj režip, kolegia pa 
sta menda prav tako končali neke šote. Ko 
sem postevil sto vprašanp na začetku 
pogovora in na^orjgu, je bil odgovor 
kakopak popolnoma raztčen.

Dekleta so gostovala po celi Sbveniji, 
vse tn pa so se spomnile omemd le Istro, 
ko sem jih vprašal, kp vse so že razvnemate 
Slovence. In da ne naštevam naprej, ker p 
precej utrujajoče. Jasno p to, da '‘tepodčke,, 
ptešep m morda še kaj m da so tu samo in 
edno zarad denarja Izboljšupp si peč 
standard in prav p tako. Torej zaprimo 
inteligenco v predal!

Svetlana je tudi z možem Sergejem m 
morda ji ge verjed, da ne ge v posteljo z 
moškimi, ki bi to hoteli. Sicer mi je odkrila, 
da bi lahko šla s katenm seksat iz ljubezni ali 
bolje rečeno pnvlačnosd. Obe Aleksandn 
(ena p plavolasa) ste podobnega mnenja 
Nobena od njih ni zanikala, da veana deklet, 
ki se ukvarjajo s plesom, optavljap tud 
posteljne usluge. Za njih samo so zalrpvale, 
da se s prosdtuap ne ukvarjap, m kolikor 
sem izvedel od raznoraznih poznavalcev m 
opazovalcev, se v slcvenpgaškem hotelu 

Kompas z njimi res ne dogaja prav nobena 
prosdtuap. Punce so mlade in tud one 
im^o svop potrebe m tako znap id v

postelp s kaKsnim privlačnim moškim, toda, 
kot trdip, to ne zaračunavap, saj jim p v 
užitek. To vemo in delamo prav vsi, kajne?

In kako dobro gre trem Rusinjam v 
Sbveniji? Na mesec naj bi od managerp z 
Bleda dobvate 600 DEM, v hotelu Kompas 
pa dobip še 10 odstotkov od najdažjih 
popidh pijač v nočnem klubu. Tam lahko 
spipte malo pivo za 200 ST, coca colo za 
150 SIT, whsky (0,3) za 300 SIT, buteljko 
za 1500 SIT m šampanjec za 6000 SIT. 
Seveda imap bivanp v hotelu in hrano 
gostp iz Rusije zastonj.

Kot sem že zapisal, so atraktivne Rusmp 
v Slovenji zarad sliženp denarp Svetlana 
m p povedala, da bi v Rusiji s povprečno 
službo zaslužia 30krat manj denarp kot ga 
zasluži pn nas samo s plesom m družbo 
gostom v nočnih klubih. Poudanla je, da 
ge tu te za zabaven pogovor, nekaj pipč m 
prav nič več. Glede na to, da ima s seboj 
moža, ji lahko verjamemo. Verpmemo lahko, 
vsaj zaenkrat tud obema Sašama Toda 
privlačnost zaslužka lahko premam v 
dobčenem času tudi dekleta, ki so v 
začetku prepričana da prosdtuap ne pnde v 
poštev

Tudi ce Rusmp niso za stvar", se lahko 
iznajdljivi in užitkov željni Koroša zaaovoljip 
drugje v svoji regiji. Direktorica 
sbvenjgaškega .hotela Kompas Džina 
Koserban pa že najxwedup nova privlačna 
dekleta v mesecu apniu. Tako naj bi postali 
erodali showi pn nas običaj in ne več 
eteotka za vedno ljud. Plavolasa Saša m p 
na mop vprašanp, zakaj se s soimenpkinp 
prav nič ne smehlpta, ko plešeta, 
odgovonla, da se ji zdi čudno, ker p vsi 
tako nesproščeno in tako rekoč z 
začudenjem gledap. Tako, pravi, se ji nrtj ne 
smep prav preveč, zlahka pa se sprosd tud 
sama, če vid, dap publka veda n zabavna 
To lahko seveda pnpišemo tudi npm 
neizkušenosd, o kakovosd nastopov samih 
panetupraveč razpredali.

Kdor se žei zabavad, se lahko zabava 
kdor pa pnde te ocenjevad dekleta, lahko 
tudi to nemoteno počne. Skratka raj za 
vsakogar, ki priznava, da so ženske pnvladia 
bitp, spbh če pogledamo v svet show 
businessa Nočno živlpnp na Koroškem p 
s tem obogateno, mrtvila prakdčno ni več. 
Zaželimo si še več podobnih stvan in se 
zabavapro!
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ŠKANDALOZNA KRONIKA
UGOTAVLJALI SMO LJUDSKO VOLJO KRAJANOV DRAVOGRADA O SLAVNEM REFERENDUMU

V četrti številki Prepiha smo naše 
zveste bralce iz Dravograda pozvali k 
ugotavljanju ljudske volje: ali so kljub 
dvomljivemu rezultatu krajevnega 

samoprispevka še vedno pripravljeni 
plačevati ta samoprispevek. Odziv je 
bil zelo velik, saj smo prejeli 141 
glasovnic. 140 krajanov Dravograda je 
izrazilo mnenje, da tega samo
prispevka zaradi znanih dogajanj 
najraje ne bi več plačevali, eden pa 
je bil takšen, ki je kljub temu še 
vedno pripravljen podpisati, da mu 
vsak mesec od plače odtegnejo 
poldrugi odstotek. Vsaka glasovnica 
je dobila en glas, nismo pa upoštevali 
tistih glasovnic, ki so imele 
pripisano, da njihov NE velja za tri ali 
štin člane družine.

Teh 140 lističev je kar velik 
rezultat, ki izraža voljo kakšnih pet 
odstotkov volilnega telesa. Seveda 
je bilo to le poskusno in neobvezno 
ugotavljanje ljudske volje, kajti okrog 
petega samoprispevka v KS 
Dravograd bodo svoje že povedali na 
sodišču. In da ne bi policijo ali

tožilstvo zasrbeli prsti, aa bi od nas 
zahtevali glasovnice, smo tudi pn 
Prepihu postopali podobno kot v KS 
Dravograd, kjer so volilne zapisnike

menda zažgali. Teh 141 glasovnic 
smo komisijsko pokurili na Brinjevi 
gori.

Kaj bo sodišče odločilo čez dve 
ali tri leta, ko bo ta zadeva prišla v 
sodne sobane, bomo seveda
poročali. Takrat pa bodo vrti
Dravograjčani že na sredini petega 
samoprispevka in takrat se tudi ne 
bo več izplačalo, da bi ga prekinjali. 
Denar bo porabljen in vračanja ne 
bo. Edvard Kardelj bi dejal, da gre pn 
tem vendarle za skupne interese.

Samoprispevek imajo v KS
Dravograda že od 1. julija 1972 dalje,
torej več kot 20 let in vodilni možje 
v tej skupnosti so prepričani, da ga 
zaradi vtikovanja policije ne kaže 
prekinjati.

Dravograjčani so ljudje, ki so se 
pripravljeni odrekati in Prepihov 
zgodovinski spomin vam ponuja 
tudi referendumske rezultate Izpred 
davnih let: 23. aprila 1972 se je 
referenduma udeležilo 86 odstotkov 
volilnih upravičencev, ZA je 
glasovalo 52 odstotkov. Kakšno 
naključje: tudi na drugi referendum 
je prišlo 86,5 odstotkov volilnih 
upravičencev, za samoprispevek pa 
se je topot izreklo kar 73 odstotkov 
občanov. Tretji referendum je bil 
23. majnika 1982 in na volišča je 
prišlo 82 odstotkov upravičencev, za 
samoprispevek pa [e glasovalo 67 

odstotkov občanov. Četrtega samo- 
pnspevka se je udeležilo kar 92 
odstotkov volilnih upravičencev, ZA 
je glasovalo 63 odstotkov ljudi.

Podatki zadnjega referenduma so 
znani in razvpiti, vodstvo KS zanika 
ugotovitve policije, policistom pa se 
je v zadnjih dneh javilo še nekaj 
občanov in sedaj je odstotek že pod 
50. Po podatkih volilne komisije je 
na zadnjem referendumu ZA 
glasovalo 55,6 odstotka volilnih

iorvi&pnspeveU hi uspel zalo- 

, do vrnejo z

obres1m> vred. Set* u r*rU<^e ne c . 

ieho h.mo, po Ugnine se-I-O *n0
ploZajem dfldalv.e 2oeo

Jt/lZuyo - PlWisu

upravičencev.
Zato pa poglejmo, koliko denarja in 

za kaj bodo občani zbirali tja do 
predvidenega 30. junija 1997. Glede 
na višino plač v lanskem prvem 
tromesečju bi v petih letih zbrali 33 
milijonov SIT, program pa je 
ovrednoten na 73 milijonov SIT. 
Polovico zbranega samoprispevka, to 
je več kot 16 milijonov SIT, bodo 
namenili za skupni program, od tega 
največ za športno igrišče, sledi pa 

ureditev mrliške vežice, tržnice, 
urejanje starega mestnega jedra, 
internega studia ipd. Ostala polovica 
zbranega denaija se bo vračala v 
terenske odbore, teh pa je deset.

In današnja parola za Dravograd :

ZDRAVI IN VESELI, PRIDNO 
NA DELO!

slovenj gradeč
UKV 97,2 IN 88,9 MHz STEREO
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DRUŽABNA KRONIKA
Podjetna drektonca velenjske enote zavoda 
zaposlovanje, je dia prav tako odlčno razpoložena Njena 
parola “združeni bomo uspešnejši" je naletela na velik 
odziv pnsotnih podjetnikov in ostale povabljene pestre 
dužbe

je na priieditvi ob ustana/itvi kluba novih podjetnikov v 
lestaviadji BELLEVUE (9. Gradec) Wjti) zamudi briljirala v 
svojem nagovoruSvojo svežino je demonstrirala tudi v 
narajG^rarlu prjetnega diužabno^lesnega večera

^ j § ja. & mr •

Veselje krajanov Prevalj in Raven je bilo nepopisno, ko so končno dočakali izgradnjo nove veže na 
pokopališču Barbara. Verjetno lahko trdimo, da daleč okrog ni lepše če....? nas že pred samim 
začetkom ne bi pričakala ta "čudovita" razglednica ki jemlje ves čar takšni lepoti.
Kaj imata ti sliki skupnega Skoraj ničesar, le to, da moraš mimo prve "lepote'', da prideš do druge.

Med zavarcvaloške agente je stopil 
Anton Strmčnik - Toni, sicer tajnik KS 
Mežica Če boste želeli skleniti kakšno 
zavarovanje, vam Toni pušča dve

dopoldanskem času na sedež KS, 
popoldan pa domov, Toni je mož ki ga 
Mežičani poznajo in mu zaupajo. Tako 
nekakosijedal zapisali na mežiški CATV.

Prvi, gotovo pa med prvimi, 
je bil na govorilnih urah pri 
predsedniku državnega zbora 
Hermanu Rigelniku znani 
mežiški obrtnik Saši Uranc. 
Predsedniku je potožil, da mu 
v telefonski slušalki škrta... 
Ubogi Saši.

—

^ ^ _____

Eden odstavljenih 
direktoijev železarne, ki 

pa zaradi svoje 
nesposobnosti ni postal 
tehnološki presežek, je 
našel način, kako biti 

koristen. Svojo 
direktorsko pisarno je 

preuredil v molilnico. Alah
akbar.

PREP

IN PREPIHANE CVEKE

't/ S4&VSW
V Slovenj Gradcu je 

bil v soboto 3. marca 
1993 organiziran kon
cert v spomin na glas
benega genija ' Huga 
Wolfa. Vrhunske glas
bene prireditve so se 
udeležili znameniti in 
mani znameniti gostje 
iz Slovenije in Avstrije.
Se najbolj' pa je aplavz 
odmeval po galeriji ta
krat, ko je gospod župan 
Ivan Uršič pozdravil 
dmžino WINDTSCH- 
GRAZ z Dunaja. Kot se 
je kasneje izvedelo 
pristni rodbinski na
sledniki nimajo name
na posegati v lastninske
pravice" svojih pred- Člani rodbine WMDISCHGRAZ z Dunaja 
nikOV ! (prvi štirje z leve)

KOROŠKE PEKARNEug
V Dravogradu smo končno doživeli pri jetno presenečenje, sa j so v prodajalni 

kruha in v slaščičarni KOROŠKIH PEKARN namestili kvalitetne grafite 

Franca Berhtolda. kot del notranje opreme, izredno lepo skladne s 
pohištvom in pri jazne za oko. Vredno posnemanja!

Na .|a\orniku je navada, da se mora zgoditi nesreča, preden kdo kaj

(umj/hm

Nedavno se je sestal svet KS 
Mežica, ki je razpravljal tudi o 
dogajanjih okrog mežiške .kabe
lske televizije. Seveda pa ni 
mogel mimo govoric, ki smo 
jim sledili tudi v zadnji številki 
Prepiha.

ukrene. Pred leti je moral utoniti otrok, da so zasuli smetno jamo. za 

garažami pa se bo najbrž morala udreti cesta, preden ho kdo na občini 
ugotovil, da graditelji kopljejo gradbeni material le preveč' v živo...

Pn tem je padla zgodovinska 
odločitev. Svet KS Mežica je na 
lokalnem programu prepovedal 
vsakršno predvajanje filmov s 
pornografsko svebino. Na ta 
način se želi izogniti možnosti, 
da bi se na lokalnem programu 
pojavil kakšen home made 
video s spotakljivo vsebino. In 
ker tudi ne bo več uvožene 
pornografije, ne bo mogla 
delovati domača domišljija.

Odločitev mežiške oblasti je 
zgodovinska Ker so tudi sicer 
težave CATV, lahko v kratkem 
pričakujemo njeno ukinitev ali 
prepoved. Na ta način bodo 
rešili vse težave.

V_______ __________ J

RADIO l 
DURHCUG

► Vprašanje: Kaj je še ostalo 
od slovitega podjetja 
Gorenje Fecro?

Odgovor: Veliko. Planinsko 

društvo Fecro.

**************

► Vprašanje: V slovenskih 
časnikih smo v črni kroniki 
zasledili kratice občana 
P.P. s Koroške, ki bi ga naj 
pretepli. Kdo bi to bil?

Odgovor: Peter Pretepeni. 

**************

► Vprašanje: V zadnjem času 
smo veliko slišali o nekem 
projektu Revit, Kaj to sploh 
pomeni?

Odgovor: Na kratko : Revit 
pomeni, da bo tisti, ki ga 

pripravlja - sit, tistim, ki jim 
je namenjen, pa ostane naga 

rit.

**************

► Vprašanje: Katerega blaga 
je na Jožefovem sejmu v 
Slovenj Gradcu najbolj pri
manjkovalo?

Odgovor: Kakor za koga. 
Jože Kramberger je na 
primer na vse ljube viže brez 
uspeha iskal svojega sli
karskega prijatelja Jožeta T.
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f------------------------------------------
AKCIJSKA PRODAJA

Mercator - Trgoavto
CANKARJEVA 21, SLOVENJ GRADEC 

TEL.: 0602/ 42-903, 42-904

□ NAJVEČJA IZBIRA UVOŽENIH IN DOMAČIH KOLES NA KOROŠKEM - ITALIJANSKE ZNAMKE ATALA" Z VGRAJENIMI BLAŽILCI NA 
KRMILNIH VILICAH NA 20. IN 21. PRESTAV ( MENJALNIK VISOKEGA KAKOVOSTNEGA RAZREDA)

□ KOLESA TOVARNE “ROG" V VSEH BARVNIH KOMBINACIJAH ŽE OD 27.996,00 SIT DALJE

□ OTROŠKA KOLESA ŽE OD 3.300 SIT DALJE
> PROGRAM TOMOS
>■ motoma kolesa AVTOMATIK 3
> APN 6
> motoma žaga HUSQUARNA 61 FF
> motoma žaga HUSQUARNA 266 SE

55.063.00 SIT
80.000,00 SIT POPUST ZA GOTOVINO 591 !
46.988.00 SIT POPUST ZA GOTOVINO 7f/< !
59.850.00 SIT 7 % POPUST !

AKUMULATORJI za osebna . tovorna vozila in traktorje: najnižje cene 
1 od 12-36 A 2.700 SIT 
2od 12 - 45 A 3.350 SIT 
3 od 12 -180 A 15.000 SIT 

MOTORNO OLJE " castrol": 
l GTX&1 že za 1.743 SIT 
2GTX3/1 že za 1.972 SIT
3 KMETIJSKI STROJI, REZERV. DELI TRAKTORJEV ZNAMKE IMT, DEUT 2 , TORPEDO
4 MEŠALEC 120 1 =30.828 SIT
5 SAMOKOLNICA LIV POSTOJNA =4.750 SIT

MOŽNOST PLAČILA NA 3 CEKE - ZA 
NAKUP NAD 10.000 SIT 

IN
NA 5 ALI 6 ČEKOV Z MINIMALNO 

OBRESTNO MERO NAD
15.000 SIT.

l HCM
OP^E^A

VAM V MESECU APRILU NUDI 
NAJNIŽJE MOŽNE CENE 
SEDEŽNIH GARNITUR, 
VZMETNIC IN LEŽIŠČ

Si

Milin li «iriiiji
IPill«liiinik li irilliiiinlk

ilirmik ilitiaiv n itmnili,
klil li ni utili ikukti z min u

ilmni liiipmcijikl emir.
‘InulilPii inni iilivlii li Jriiiciiutl

62380 SLOVENJ GRADEC, 
GMAJNA 12,

TEL.; 0602/ 44 404 
FAX.: 0602/ 44 404

ZIINI IR rilliTVEHI TIEZtIJI

$ G P K 0 G RAD DRAVOGRAD
G R A T B. t N 0 P 0 D I E I I I

STAVBENIK
------------------- d o o --------------------
PREVALJ___ E

IZV/U^VSA DELA V^S^E^N^NIZK^GRADN^INDUSTlllJSKE
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PREIVIIJ^V SIT
13.880,00 8.NADSTANDARD 14.200,00
13.500,00 9. a) POMOČ NA DOMU 29.000,00
3.240,00 -b) POMOČ NA DOMU + TEL. 34.800,00
5.700,00 10.ZOBNA PROTETIKA-CELOTA 30.000,00
4.200,00 1 l.alODDIH A 40.600,00
3.480,00 blODDIH B 17.400,00

960,00 12.VOZ-CELOTA 99.200,00
5.820,00 13.VOZ - O-S-B 73.600,00
1.740.00 14.VOZ - ZOBOZDRAVSTVO 9.900,00

1. POPOLNO ZDR. ZAV.
2. ZDRAV. VARNOST - CELOTA
3. ZDRAV. VARNOST - KURATIVA
4. VELIKO TVEGANJE
5. POŠKODBA
6. ZOBOZDR. - CELOTA
a) ZOBOZDR. - ZDRAVLJENJE
b) ZOBOZDR. - PROTETIKA
7. ZDRAVILA

VSE, KI ŠE NIMAJO UREJENEGA PROSTOVOLJNEGA ZDRAVSTVENEGA 
ZAVAROVANJA PROSIMO, DA SE OGLASIJO NA OBMOČNI ENOTI

RAVNE, Ob suhi 11.

PREVOZ d.d. \(f
Pohorska c. 17/a 

62360 RADIJE OB DRAVI 
TEE.:0602/71-510, 71-511, 71-515

■mmimtsmimmiizisimzm
'z* prevozi lovorov s tovornimi vozili tonaže 

6-8 T po ugodnih cenah in kvalitetno 
doma in v tujini. Prevoz lahko izvršimo 
tudi takoj po sprejemu vašega naročila. 
Plačilni roki - do 30 dni.

> mednarodni prevoz tovora po Evropi - 
varno hitro in po ugodnih cenah.

ZA 0,po%m%^ilWšLNO v

agii
lil

ŠŠiservis, vzdrževanje, popravilo in mazanje 
osebnih vozil; cena mehanske ure najnižja 
na Koroškem: 600 SIT 
naši mehaniki vam tudi brezplačno 
pregledajo vozilo, svetujejo pri vzdrževanju || 
vozila in ga pripravijo za tehnični pregled

‘Trgovstvi podjetje APTvCTJžC ‘Kcivne na ‘Koroškem misti 
na svoje kupce.

'V vseh naših prodajatnah od Raven do Črne vam v času 
do ‘id£LIK‘E ‘XQČI nudimo pestro izbiro čokptad, keksov, 
bonbonier, kjnder jajčk.in še vrsto dobrot, izvrstne mesne 
izdetke, sire, namaze, jogurte - domačih in tujih 
proizvajalcev, vse po izjemno ugodnih in 
konkurenčnih cenah.

K nekaj dneh bomo v poslovalnici s pohištvom OPRERlšA 
Ravne, v spodnji etaži predstaznli bogat izbor sedežnih 
garnitur, talnih oblog, zaves...

Za prihajajočo pomlad pa vam nudimo super akcijsko
ceno:

za steklenico laškega piva samo 36,10 SIT.
Se priporočamo za nakup.

‘Trgovsko podjetje 
"KO ROT Siki 

Kuvne na Koroškem,.
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PROMET

l§d m ŽELEZNICE 
MARIBORm PRE^AJLJE
Podjetja v Mežiški dolini so svoje izdelke od nekdaj prodajala daleč: železo je šlo največ v 
Italijo, les na Hrvaško, svinec po vsej Avstriji. Transport je pomenil velike težave, saj je bilo 
treba vse surovine pritovoriti s konjskimi vpregami po cestah, izdelke pa odpremiti na enak 
način. Plovili so tudi po Dravi. Splavi in šajke so v poletnih mesecih iz Dravograda vsako 
letoodpeljali okoli 12.000 ton izdelkov. Žal pa je bil ta promet samo enosmeren.

Vlak mežiškega rudnika L 1930

Prva železnica je bila 
zgrajena v Angliji 1. 1825 med 
Stocktonom in Darlingtonom. 
Kmalu se je pokazalo, da bo 
izgradnja železnic prinesla 
revolucionaren preobrat v 
gospodarskem inkultumem 
razvoju 19. stoletja. V Avstriji 
so zaceli načrtovati železnice 1. 
1836. Prometno odročna 
Koroška je reagirala raz
meroma hitro. L. 1838 so v 
Celovcu priredili razstavo 
industrijskih proizvodov, da bi 
opozorili nase, vendar niso 
uspeli. Železarni na Prevaljah 
in Ravnah sta želeli povezavo z 
Erzbergom za dovoz rude, 
preko Laboške doline z gomje- 
stajerskimi železarnami, z La
škim in Trbovljami za dovoz 
premoga, s Trstom in Italijo pa 
za prodajo izdelkov.

Ko je bilo odločeno, da bodo 
gradili železnico Dunaj - Trst 
po dolini Mure, prek Gradca, 
Celja in Zidanega mosta, je 
postalo jasno, da bodo koroške 
železarne v konkurenčnem boju
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sštajerskimi potegnile krajši so dobili nasvet za železniško 
konec. (Do Celja je prišla povezavo od Beljaka na Vi- 
železnical. 1846, do Ljubljane dem.
1. 1849 in do Trsta 1. 1857). Potem so začeli zbirati denar,

Zdaj so si Korošci začeli da bi gradili železnico v lastni 
prizadevati vsaj za priključek režiji "in zbrali 7().(M)0 gold-

MEŽIŠK1 INTERMEZZO
Zaradi rasti proizvodnje v mežiškem rudniku so bile 

težave s prevozom svinca na 14,5 km oddaljeno železniško 
postajo Prevalje vedno večje. Zato so med 1. svetovno vojno 
zgradili ozkotirno železnico od Prevalj do Polene, 1. 1921 pa 
so jo podaljšali do Žerjava. Vendar ta rešitev ni bila 
rentabilna, in progo so 1.1934 ukinili, svinec pa so začeli 
prevažati s tovornimi avtomobili s prikolicami.

naglavno progo. 1. 1843 so 
vložili spomenico na cesarja, 
da bi dobili železnico med 
Mariborom, Celovcem in 
Beljakom. Pristali bi bili celo 
na konjsko železnico. Razmi
šljali so tudi o predoru pod 
Ljubeljem, da bi se tako 
priključili na železnico pri Lju
bljani. Ta načrt so opustili, ko

inarjev (levji delež je 
prispevala prevaljska železa
rna). Jeseni 1856 so dobili 
koncesijoza progo Maribor - 
Beljak ' in 18. 6. 1857 so
slavnostno zasadili prvo lopato. 
Začeli so pripravljati usta
novitev delniške družbe in 
izdajo delnic, toda prvotno na
vdušenje je splahnelo, denarja

ni bilo in leto kasneje so se 
odpovedali koncesiji ter predali 
posle južnoželezniški dnižbi s 
prošnjo, naj bi koroško žele
znico zgradila čimprej.

Zgodilo pa se je ravno 
obratno. Ko je namreč južno 
železniška družba naredila 
terminski načrt za gradnjo 
železnic, je uvrstila koroško 
progo prav na konec, v leto 
1864. Koroška je protestirala, 
toda s tem je stvar le še 
poslabšala, saj je družba zdaj 
naredila vse, da je zadevo čim 
bolj zavlekla. Nagajanje je šlo 
celo tako daleč, da družba ni 
uporabila železniškega materi
ala, ki so ga izdelovali na 
Prevaljah (prevaljska železarna 
je bila največja v Avstriji in je 
proizvajala predvsem železni
ške tirnice!), ampak je sama 
postavila velike železniške 
delavnice z livarno v Mariboru, 
v Andritzu pri Gradcu pa je 
zgradila valjamo in martinamo 
za izdelavo tirnic. Ker je ta 
družba kasneje zgradila blizu 
3000 km prog, bi bilo lahko 
samo sodelovanje z njo za 
nekaj časa rešilo prevaljsko 
železarno. Zakaj do tega m 
prišlo, se ne ve.

Gradnja koroške železnice se 
je zaradi plazovitega zemljišča 
zelo zavlekla. Progo od 
Maribora do Vuzenice so 
odprli 12.novembra 1862, od 
Vuzenice do Celovca pa šele 
31. maja 1863. Za pritoke 
Drave in hudournike so morali 
zgraditi okoli 300 mostovin 
prepustov.

Labotska železnica Dravo
grad - Volšperk je bila 
zgrajena 1.1876, proga Velenje 
- Dravograd pa 20. decembra 
1899.

M.K.
(Poglavitni vir: L Mohorič, 

Industrializacija Mežiške delinei 954)
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KULTURA

"CE NE BI PISAL GRAFITOV, BI BIL BRESPOSELN"

(III. nadaljevanje)

SEX AND 
DRUGS AND 

ROCKNROLL

Šestdeseta bi bila
„ GROZNA,
CENE BI BILO 
BEATLESOV

Grafit “

... sinonim za hedonistični 
življenjski moto in lov za 
neodkritimi doživetji Temeljni 
življenski cilj mladih je postalo 
uživanje. Do prve združitve 
popularne glasbe in kulture mladih 
je prišlo v 50-ih letih s pojavom 
rock'n’rolla. Različni stili znotraj 
rock glasbe so ustvarili različne 
kulturne obrazce, v katerih tudi 
slovenska ideološka strogost ni 
mogla zaustaviti škodlijivih 
prestopniških vplivov in "sape 
zahodnjaških vetrov".
Bistvo pisanja teh grafitov je 

oglaševanje in propagiranje 
različnih glasbenih stilov in 
izražanje pripadništva skupinam.
Leta 1976 je v Angliji nastalo 

punk gibanje kot glasbeni stil 
enostavnega bazičnega zvoka 
označenega z odpadništvom in 
odporom. Slavili so kaos. anarhijo, 
fetišizcm.... Punk je definiran kot 
prvi povojni neurejen in 
pustolovski način življenja mladih 
pripadnikov delavskega razreda. 
Provokativnost in šokantnost sta 
javnosti predstavljala temeljne 
principe delovanja. Punk glasbena 
skupina Sex Pistols je že na 
samem začetku parodirala 
angleško himno z besedami "Bog 
čuvaj kraljico in njen fašistični 
režim".V bivši Jugoslaviji pa je 
prav Slovenij, predstavljala 
največji center punka, saj so se 
prav tu prvič pojavile 
provokativne parole oziroma 
stenski izreki kot so:

DOL Z RDEČO BURŽO AZIJO. 
KOMUNIZEM JE TEROR.
DOL Z DEPOZITOM.
POZDRAVLJENA RUSIJA.
MI SMO TITOVI (prečrtano in
dodano) MI SMO SIDOVI.

Punkovski napisi so se pojavljali 
predvsem na fasadh mestnih hiš. v 
podhodih in diskotekah. Tipičen 
punkovski zapis je bil PUNK ali 
veliki A v krogu. Sledili so še: 
TANK
SEX PISTOLS AVENUE
SID AINT DEAD
SOWHAT
NO EUTURE
VIVA PUNK
PUNK IS NOT DEAD
ŽIVEL ČEŠKI PUNK
TO DRUNK TO EUCK (naslov
DEAD KENNEDIES-ove pesmi)

Napisani so bili kaotično, 
največkrat s sprejem ali kredo. 
Heavy metal grafiti predstavljajo 

največjo podskupino med napisi, 
ki se nanašajo na glasbene stile. 
Večinoma niso posebej originalni; 
izpisuje se samo naziv stila (HM, 
HEAVY METAL. TRASH 
METAL. SPEED METAL) ali 
skupine (METALLICA. AC/DC, 
SI.AYER. IRON MAIDEN, ZZ 
TOP. JUDAS PRIEST. SAXON. 
DEEP PURPLE, ANTRAX).
HM glasba prenaša sporočilo 

machizma, moči, nespontane 
energije in razuzdane seksualnosti. 
Pojavljajo se napisi povezani z 

break danceom. Za te grafit-mane 
ni značilno karakteristično 
pisanje, temveč poslikavanje 
zidov z močnimi barvami z 
običajnim motivom figur v 
gibanju.

Reggae stil označujejo sledeči 
karakteristični grafiti:

RASTA
JAMAICA KAY 
RASTALARI 
KAYA

Najbolj slikoviti so napisi 
JAMAICA z listom marihuane. 
Reggae glasbeni stil predstavlja 
čudno mešanico glasbenega, 
spritualnega in političnega. 
Darkerji so posebna subkultuma 

skupina .katero je težko soditi po 
grafitih, saj sami pravijo, da jim ta 
aktivnost ni posebno pomembna. 
Javnost pa jih je zaradi več 
nepojasnjenih samomorov sprejela 
panično.
Značilni grafita sta DARK in 

TAKE ME TO DARKI ANDS in 
grafiti, ki so imena skupin: JOY 
DIVISION. THE CURE,...

»Slfe

y m*
■ f ■ i v ž

• ■ * .r ■ • »

V tradicionalno patriarhalno - 
krščanski kulturi, ki je še danes 
močno prisotna je bil seks nekaj, 
kar se je skrivalo in razlagalo kot 
greh. Umazane besede so bile 
strogo prepovedane. Ko pa so iz 
Zahoda začele prihajati 
svobodnejše ideje, je "seks postal 
del vsakodnevnega govora in 
povzročil prihod masovne zabave 
"samo za odrasle". Danes javno 
govorjenje in pisanje o seksu ni 
niti malo senzacionalno ali 
provokativno. Znotraj te skupine 
grafitov pa so postale ena 
najpriljubljenejših vsebin psovke:

SUPERRIT
SUPER ODVRATNI KURCI 
MOJA MALA JEBAT TE NE 
MOGU. IMAM KURAC KO 
TKI.ECU NOGU.
NE PIŠITE VEČ JEBEM VAM 
MATER.

Pomoč nudijo PRESERVATIV 
KLUB SKALICE, pisec grafita I 
HATE 69 pa prisega na 
tradicionalne oblike seksa, kar pa 
ne moremo reči za tiste, ki 
sporočajo MOJA RIT JE 
PROMETNICA. Homoseksualne 
oznake pa se uporabljajo 
predvsem za preganjanje

sovražnikov (TEŽKI PEDER. KAJ 
DELAŠ TU in NORA LEJZBIKA). 
Še posebej oster odziv pa je izzval 
uslužbenec ministrstva za notranje 
zadeve, saj drugače prav gotovo 
ne bi nastal ta zapis: JEBEM M. 
IZ DRUGE POLICIJSKE 
POSTAJE V USTA. Seveda pa se 
pojavljajo tudi grafiti, ki izražajo 
romantične občutke avtoijev:

IBELIEVE IN LOVE.
VEDNO JE NEKDO, KI TE IMA 
RAD (pripis) NI RES.
SI NOCOJ SAMA ?
GIANNA, NAPAKO DELAŠ 
KDO TE , TINA, LJUBI, 
DOKLER SEM NA STRAŽI

Zanimivo je, da so grafite kot 
medij začeli uporabljati borci za 
prepoved abortusa in pornografije. 
Nasprotniki abortusa so v 
neposredni bližini bolnice zapisali: 
MATERE NE UBIJAJO OTROK in 
GINEKOLOGI KLAVCI;
nasprotniki pornografije pa 
REŠEVANJE ŽIVLJE-NJA-SMRT 
PORNOGRAFIJI in PORNOGRAFIJA - 
HRANA DUŠEVNO BOLNIH.

nadaljevanje prihodnjič...
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----------------------------------------------------  KULTURA ------------------------
KONCERTU OB 90. OBLETNICI WOLFOVE SMRTI NA ROB

Alle diejenigen, die sich 
den Konertahend anlasslich 
des 90. Todestages von Hugo 
Wolf in der Kunstgalerie in 
Windischgraz (Samstag, den 
13. Marž 1993, 19 Uhr) 
haben entgehen lassen, 
mache ieh mit dem Ereignis 
bekanm.

Der Burgermeister der 
Stadi Windischgraz, Herr 
Ivan Uršič, hal uns in 
kemigcm Slowenisch - der 
Muttersprache - begrusst, 
was der hochgeschatzte 
Leopold Spitzer und die 
anwesende alteingesessene 
Familie Oto von Windisch- 
gretz und vielleicht noch 
jemand nicht verstanden 
haben. Die einleitenden 
Worte des Prasidcnten der 
Intcrnationalen Hugo Wolf- 
Gesellschal't hat die Dol- 
metscherin Frau Jasna 
Simoniti in die Sprache 
unserer Valer uberset/t. In 
unscrer Muttersprache ist 
noch das Lied "Im Sommer" 
vom Mannerchor aus 
Marnberg an der Drau und 
vom Oktett Lesna aus 
Windischgraz vortetragen 
worden. Der Dirigent war 
Branko Čepin.

Von nun an hat die 
slowenische Magd gcsch- 
wicgen. Sic war nicht mehr 
z.u horen unter den sieben 
Liedern, die in Windischgraz 
komponiert wurden (Mor- 
gentau und Wanderlied aus 
dem alten Liederbuch, 
Standchen - Teheodor

Korner, Andenken - Friedrich 
von Matthisson. An... 
Nikolaus Lenau, Der 
Schwalbcn Heimkehr - Karl 
Herlossohn und In der 
Framde - Josef von Eichen- 
dorff). Vorgetragen wurden 
sie von Isahell Bringmann, 
Sopran, Jurgen Schrodel, 
Tenor, und Denis O'SuIIi- 
vann, Klavier.

Im Anathema war 
Slowenisch unter den vier 
Liedern fur gemischten Chor 
zu horen ( Frohliche Fahrf - 
Edmund Hoefer, Im stillen 
Friedhof - Ludvig Pfau, 
Grablicd - Lcnz Lorenzi. 
Ergebung - Josef von 
Eichendorff); sic wurden 
vom Gemischten Chor 
Hugo Wolf aus Windisch
graz gesungen, am Klavier 
war Kazimira Lužnik, es 
dirigierte Almira Čegovnik.

Mundtot war unserc 
Muttersprache auch beim 
Vortragcn der Szenen aus der 
Oper Manuel Venegas, deren 
Librettist Moritz Hocrncs 
war; es sangen noch Jurgen 
Schrodel (Vitriolo), Claudius 
Mul (Carlos), Uwe Eikottcr 
(Morisco), Kolbeinn
Ketilsson (Manuel Venegas), 
Karl Heinz Lehner (Don 
Trinidad) und Isabell Bring
mann (Soledad), sowie der 
Gemischtc Shor Hugo Wolf 
aus Windischgraz. Pianist 
war Denis O'Sullivann, es 
dirigierte Almira Čegovnik.

Pa lahko noč. Slovenj 
Gradec

Vefasst von Andreas Makutz 
aus Selovvetz

us p e š e n

Uveljavite se lahko v dejavnosti 
trgovine s tehničnim blagom, 
saj vam omogočimo stalno, 

celovito in prednostno 
oskrbo vaše prodajalne, 

kar zagotavlja
naša kakovostna blagovna znamka.

Pokličite nas !

Metalka Trgovina, p.o., Ljubljana 
Dalmatinova 2

tel.: 061/314 135, 314 454 
fax.: 061/320 581

Trgovina za ljudi s posebnimi merili
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KULTURA

O BMMJU M KNJIGAH
V času filmov, TV in videa (televizijo 
lahko gledajo tudi nepismeni) se včasih 
zdi, dii so knjige že skoraj odveč in da so 
branju dnevi šteti. Da ni čisto tako, 
poskuša pokazati naslednji zapis.

NAZAČETKU JE 
BILA KNJIGA

Ta trditev je seveda pretirana, vsebuje pa 
več kot zrno resnice. Judje se niso preveč 
zanašali na moč ustnega izročila in so 
svojo Biblijo raje napisali, jo prepisovali in 
potem redno brali. Podobno so ravnali 
muslimani. O Grkih sploh ni trebagovoriti.

Pa recimo, da gre filmu in TV res vsa 
prednost. - Tudi ta dva ne moreta brez 
neke vrste knjig. Ne samo, da je bilo 
veliko dobrih filmov posnetih po literarnih 
delih, celo ne more biti filma brez 
scenarija, brez snemalne knjige (torej 
knjige!), ni TV oddaje brez skripta in 
kakor se vse še reče zapisanim načrtom, 
opozorilom nastopajočim, dialogom itn. 
Vseeno, če je del, namenjen avdiu, napisan 
na eni strani lista, del za video pa na drugi. 
Brez knjige pač ne gre.

STROKOVNE 
KNJIGE - JA, 
ROMANI - NE

Pogosto slišimo, kako je branje romanov 
izguba časa. Bolje je brati zgodovinska 
dela pa politične in gospodarske spise, 
priročnike o ko- ristnih rečeh, sploh 
poljudno- znanstvena dela vsake vrste. To 
drži, je zelo korismo, spada tudi v okvir 
permanentnega izobraževanja, k obnovi j 
znanja, ki vsakih 5 - 10 let dokazano 
zastari in gaje zato treba obnavljati. Ni pa 
več povsem res tisti hip, ko moramo za to, 
da bi sami imeli prav, najprej potolči one, 
ki mislijo nekoliko drugače od nas.

Skratka, branje, ki je enako izobraževanju 
vselej in za vsako ceno, je primemo, ce 
kdo meni, da je doživljenjski študij 
največja možna dobrina. Toda psihologi 
pravijo, daje pomembna tudi sprostitev in 
da je celo potrebna. Razen koristnih pa so 
na svetu tudi še druge reči.

ROMANI SO 
MNOGO VEČ KOT 

LE ZGODBE

V romanih torej moremo preigravati 
različne možne usode. Lahko nam je žal, 
ker ne moremo zares živeti v

svetu svojih junakov, kdaj pa smo tudi 
veseli, da nam to ni potrebno.

Daleč ni nujno, da bi bilo branj g romanov 
samo zapravljanje časa. Ce lahko 
veijamemo Marxu, se je iz Balzacovih 
romanov naučil o Franciji več kot iz 
strokovne literature. Seveda pa besedna 
umetnost trpi, kadar se pisatelj osredotoči 
predvsem na socialne in politične 
probleme.

Branje romanov je gledanje na svet skozi 
oči pisatelja. Ce nas pritegne, pa je takšno 
branje lahko tudi identifikacija z osebami, 
o katerih beremo.

Beremo kdaj res predvsem zaradi zgodbe 
(sta se na koncu poročila? kdo je 
morilec?), lahko pa tudi uživamo v jeziku 

j in stilu (mojstrski orisi ljudi in pokrajin, 
iskrivi dialogi, bleščeče misli, sočne 
besede in besedne zveze, ki jih v 
vsakdanjosti ne srečamo več). Beremo
naposled zato, da razkrivamo kompozicijo 
knjige, kot bi sledili arhitektovemu načrtu 
od temeljev do prve plošče, prek nosilnih 
in vmesnih zidov do umetelnih in
funkcionalnih oblik, do nadstropij ter

i ostrešja in fasade.

Kako (in zakaj ne drugače?) so
, konstruirane in prepletene življe- njske 

zgodbe, katere usode so nosilne, katere 
obrobne, a vseeno pomembne? Kako je 
postavljen posameznik v družino, sosesko, 
kaj je časovno omejeno, kaj obče
človeško? Kako vidi neki čas zgodovinar, 
kako pisatelj?

1 KNJIGE ZA VSE 
ČASE

Ljudje si od nekdaj postavljamo vprašanja, 
i kot npr.: Ali je bilo vesolje ustvarjeno po 

božjem načrtu ali je nastalo po naključju? 
! Ali so ljudje lahko srečni? Ali so ljudje 

enaki? Alije možen pravičen družbeni reci?

Najkasneje od takrat naprej, ko je Kardelj 
zapisal, da sreče človeku ne more dati ne 
država ne partija, si mora odgovore na 
takšna in podobna vprašanja poiskati 
vsakdo sam. In kje naj jih išče, ce ne v 
knjigah? A če se že staršem zdi, da so našli 
odgovore, otroci z njimi zagotovo niso 
zadovoljni. Vpra- šanja zasučejo malo po 
svoje in iskanje se začne od kraja z vsako 
generacijo.

Pa še nečesa naučijo knjige mnogo bolje 
kot video in TV - namreč misliti z lastno 
glavo. To pa v času raznih demagogov in 
populistov pa tudi v dobi presladko in 
prevsiljivo v plitvi žep segajočih reklam za 
ne ravno življenjsko potrebne reči nikakor 
ni od muh.

Marjan Kolar
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--------------------------------------------------- POLEMIKE --------------------------------------------------

niŽMIEC IN EDIÉMO čičnui
V 5. številki Prepiha je bil objavljen 

članek z naslovom Etnično čiščenje, 
ki ga je napisal neznanec, podpisan 
kot Križanec. Glede na to, da me 
avtor napada imensko, v njem pa mi 
podtika stvari, ki jih v svojem članku 
(Kultura je - ali pa je ni, Prepih št. 3) 
nisem napisala, se čudim uredniku, 
da ga je vzel v okrilje anonimnosti, 
saj je to popolnoma skregano s 
človeškimi, če že ne z (njegovimi) 
novinarskimi normami.

Svojega članka ne bom 
pojasnjevala; vsak ga lahko prebere 
takega, kakršen je, ali pa mu doda še 
svoje zlonamerne misli. Ker pa me 
je Križanec obsodil kot nosilko 
tašističnih idej, naj njemu in drugim 
povem:

Vseeno mi je, kje kdo živi ip od 
kod je, če le ne ogroža drugih. Če je 
takega ali drugačnega porekla, je to 
njegova stvar, saj ima vsak pravico do 
svoje identitete. Če kdo hoče ali 
mora svojo identiteto spremeniti, 
so vzroki za to gotovo v njem 
samem ali v okolju, kjer živi. Zame 
ženska, ki po poroki ohrani tudi svoj 
dekliški priimek, ni zaradi tega nic

boljša in nič slabša od tiste, ki tega 
ne stori.

Kakšne načrte je imel dr. Sušnik s 
Koroško v Sloveniji, ]e zapisano v 
Koroškem fužinarju. Kaj od tega seje 
uresničilo in kaj ne, je mogoče 
danes videti po naših krajih.

Ljudje se vedno preseljujejo, so 
se v preteklosti in se bodo tudi v 
prihoanje. Toda prepričana sem, da 
se pokrajine ne selijo. O tem, 
kakšna je bilo dolgo .zgodovinsko 
dobo meja med Štajersko in 
Koroško, se je mogoče prepričati 
na starejših zemljevidih pa tudi v 
učbenikih zgodovine. Ne vem, zakaj 
se mnogi, tudi vodilni novinarji 
Prepiha, tako bojijo zgodovine. 
Morda zato, ker jo štejejo od leta 
1945 naprej.

Ni mi znano, ali je komunistični 
režim ustvaril “novo1 Koroško zato, 
da bi zameglil svojo krivdo, ker je po 
2. svetovni vojni “prodal" Koroško, 
ali zato, da bi Slovenj Gradcu 
omogočil status regijskega središča, 
vendar mu je oboje uspelo.

Kadar hodim po Slovenj Gradcu, 
se počutim enako kot kje na 
avstnjskem Koroškem. Ko namreč

berem napise : Koroški radio, 
Koroška banka, Koroški poslovni 
center, Koroška tiskarna, Koroški 
plesni klub itd., čutim, da me hoče 
nekdo “okrog prinesti" - ravno tako, 
kot tam, kjer se v slovenske koroške 
kraje pripelješ mimo samih nemških 
krajevnih in drugih napisov. A kakor 
kaze, je zgodovina ustvarjalcem takih 
napisov poslušna: Koliko slovenskih 
krajev je v zadnjem stoletju postalo 
resnično nemških!

Tisti, ki vodijo tako politiko, zdaj 
prepovedujejo nam v Sloveniji 
uporabljati ime Koroška. Ko bi se bili 
pri nas držali zgodovinskih dejstev, 
bi se lahko pokončno branili pred 
takimi napadi. Kar pa je zgrajeno na 
laži, nima dolgega teka in lahko 
ogrozi še to, kar nosi koroško ime 
po pravici.

Meni zdaj očitajo, da vnašam prepir 
med “koroške" občine, potem ko so 
se menda že pomirile s tem, da 
prepustijo prvenstvo Slovenj 
Gradcu.

Vem, da je naravna zakonitost, da 
vode tečejo navzdol in da se manjše 
stekajo v večje, ne strinjam pa se s

tem, da se mora ta zakonitost 
prenašati tudi na denarne tokove, s
katerimi se naradno bogastvo z
obrobja pretaka v državne in
pokrajinske centre. V času gospo
darskega brodoloma je to ropanje, ki 
Mežiško dolino prizadeva se toliko 
boli, ker ji njeni komunistični
voditelji v času blaginje niso znali 
ustvariti podlage za ( današnjo)
prihodnost. Prepričana sem, da bo ta 
dolina z okrajem v Slovenj Gradcu in 
z novimi občinami samo izgubila in 
nič pridobila.

Da je mola teza o vplivu kulturno - 
zgodovinskih dejavnikov na obna
šanje (značaj?) ljudi pravilna, 
dokazujejo reakcije na moj citirani 
članek'v Prepihu. Precej ljudi me je 
poklicalo m se mi zahvalilo za to, kar 

sem napisala, celo sam urednik mi 
je pred objavo zatrdil, da se z 
vsebino strinja. Javni odzivi pa so 
taki, kot so: podtikanja z idejno
političnimi fazami in skrivanje v 
anonimnost. Nekaj podobnega sem 
tudi pričakovala.

Mojca Potočnik

Bili smo povabljeni v goste, pa 
smo se odpravili na pot. En sam 
razlog je bjj ;a naš dolgi marš - 
VZETI MEŽIŠKI DOLINf SE TO, 
KAR IMA ( z velikimi črkami citiram 
M. Potočnik, žlobudranje Kultura je 
ali pa je ni, Prepih st. 3 z dne 
12.2.93, str. 14).

Na cilj smo prispeli: župap z 
materjo županjo, ravnatelj SS v 
ravnateljičini odsotnosti, direktor 
Galerije Kolar, direktor Koroškega 
radia dva dneva pred začetkom 
celodnevnega oddajanja, kustos 
Umetnostnega paviljona, duo 
Pegazz, nekaj srednješolskega 
(prfoksovskega) drobiža, spregledani 
in kiparka Naca Rojmk (izvidmčaika, 
ki še ne ve, da je slovenjgraška 
trojanska kobila).

Naša zveza: Benč (pa ne J.B., 
fosilni rocker, pač pa leški B.K., 
grajski odgovarjevalec, zaljubljenec 
z nami vred tudi v tisto lepoto, ki se 
ni odzibala le po razgonih, brazdah,

Galerije Grad. In dognali smo de 
facto, da Korošci izgubljajo v miru in 
vojni, torej vedno ( to je treba 
posredovati v uteho Srbom, ki 
zmagujejo vsaj v marsovskih

(K
ZGODOVINO LE IZGUBLJALI, 
M.P.) smo na Guštanj po volji 
boginje Afrodite atakirajoci 
slovenjegraški izbranci zasedli del

zadevah), saj so nepoškodovani 
prestali tudi preimenovanje 
socialistično samoupravnega 
Likovnega salona v Galerijo Grad 
(sploh ne smem pomisliti, kaj se 
dogaja v Vorančevi pojamniški duši 
in glavi). Opogumljeni s to 
razprodajo smo esgejevci zaenkrat le 
še prikrito plasirali zahtevo, daje naš 
cilj pridobiti ravenski eldeesovski 
pristanek za vzpostavitev nove 
grajske likovne zibelke za 
ekspozituro slovenjegraškega 
Rotentuma. Razgovon so se 
načelno zataknili le pri zahtevi po 
preimenovanju Galerije Grad v 
Thumgrad ( kar je pa nujno zaradi 
vzdrževanja kontinuitete in ohra- 
njenja identitete), 
da bo to doseči rr 
po ugotovitvah M,P. 
obupal tudi Sušnikov France, kajti 
VRNIL SE JE Z VZHODA 
KAMOR GA JE V MLADOSTI 
'ORINILO ŽIVLJENJE), DA BI 
LJUDEM V SVOJI POKRAJINI 
PRINESEL OMIKO. ZAL MU V

O'

NJEGOVI GIMNAZIJI IZOBRA
ŽENI HUDABIVNIKI NISO 
SLEDILI. NAJBOLJŠI SO 
ODHAJALI V SVET, TISTI, KI SO 
OSTAJALI ALI PRIHAJALI OD 
DRUGOD, NJEGOVE MISLI NISO 
DOJELI (ponavljam, da je vse tri 
povedi avtorizirala M.P.). Očitno so 
na Koroškem ostali neomikani 
izobraženci ter tisti, ki se drže bolj 
leve strani gaussove krivulje 
(Messnerjev Janko takšne Korošce 
na oni strani meje kliče buteljni in 
buteljke). Z njjmi bomo pa esgejevci 
že opravili. Se posebej. zato, ker 
M.P zagotavlja TOLAŽIMO SE 
LAHKO LE Z MISLIJO, DA NAM 
NA$E POKRAJINE .S PECO, 
NAŠIH VELIKIH MOZ, KOT SO 
KUHARJI IN SUŠNIKI S SVOJIMI 
DELI, ..., NIHČE NE MORE 
VZETI. Ce sta samo ta dva, ki sta 
Korošcem izklesala podobo in dala 
obraz, njihova last pa so le njuna 
dela, potem na Koroškem omejskem 
(kajti na oni strani meje je zamejska) 
ne bo potrebno etnično čiščenje. 
Kajti Sušnika, doktorja, smo vzeli za 
svojega Slovenci tudi in predvsem 
zaradi njegovega Pogleda svetovne 
literature m drugih občečloveških 
vrednot, in Prežihu delajo medvedjo

uslugo tisti, ki ga že desetletja 
zapirajo na parno na Prežihovini, zakaj 
pravi umetnik govori svetu, ne le 
svojim sirotejem, ki ne smejo 
pogledati iz svojih globač in čez 
Bregove. Prepričan sem, da je 
podoba pokrajine in obraz ljudi 
stolet[a klesan, ne v naključnem 
razkošju vdahnjen.

DODATEK

Blagohotno prosimo M.P. (in še 
koga) kastelanu Benjaminu Kumpreju 
dvižni most spuscen pustivsi. 
25.2.1993 v letu gospodovem se 
nismo dotaknili ZLATA, V 
KATERM BI SE LAHKO 
KOPALA VSA DOLINA ( Mežiška, 
M.P.) Tisti, ki smo zmogli preko 
starih slovenjgraško-ravenskih gra
jskih okopov, že dolgo spravljamo 
bogastvo drugam, ne v žepe. Kaj 
hočemo, je pac tu, čas novih ljudi.

P.S.
Bil je lep večer. V Galeriji Grad. Z 

Naco in Benčem in... Mi še 
pridemo. Naj pride tudi M.P.

Andrej Makuc
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RAZGLEDI
Piše :
Rok Tamše

Vsepolno sem jih srečevala, 
vsenaokoli po pohorskih in 
kozjaških hregačah, da, vse 
polno jih je bilo, bolj in bolj 
pogumnih mater, žena, deklet, 
ki so vstajale pred zoro in 
postorile vsa tista 
nepomembna in očem nevidna 
dela, da so lahko tisti, ki so 
vstali za njimi, pošteno in s 
polnim želodcem zakoračili v 
nov dan....!!

Ničkolikokrat se je slovensko 
novinarsko ali pisateljevo pero 

dotaknilo velikih in manj 
velikih problemov kmetov in 
kmetic, pa njihovih otrok, ki so 
- eni bolj, drugi pa tudi ne, 
uspešno krojili vso svoje 
življenje in svòj bit... Pa ven
darle jih je veliko, veliko 
takšnih in podobnih usod, ki 
nikoli ne bodo stirpile v 
zgodovino, veliko taksnih in 
podobnih življenj, ki so jim 
otroci oporekli prvobimost, 
priznanje, in odšli v mesto, na 
tuje, dti najdejo svojo srečo, 
svoje sanje in svoj denar...

Kolikokrat kam v prazno 
zazveni izrabljena fraza, da so 
kmetje danes gospodje, in da 
kmet, ki danes ni bogat, pač ne 
dela, torej je lenuh m si je za 
svoje stanje povsem sam kriv. 
Tu nad Muto, kjer bi se lahko 
razvil turizem na kmetih, kjer 
bi lahko potekale planinske 
poti in kjer bi se v zimskih 
mesecih dalo na veliko 
smučati, da; tu nad Muto, ki je 
uspela postati poznana Slo
veniji zaradi odvzetih brzic 
Bistrice, kmetje na Primožu, 
Jerneju in Pernicah potijo svoj 
vsakdan na bregovih in 
bresačah, kjer ni moč upo
rabljati traktorja, kosilnic, pre
prosto zato, ker so travniki, 
njive in polja v takšnih 
strminah, da si lahko z brado 
dotikaš kolena, kadar moraš 
kaj postoriti.

Zategadelj so mladi odšli, 
odšli so na Muto, v Vuzenico, 
pa Radlje,.... v šole in kasneje 
na delo. Na delo v fabrike, 
šole, bolnišnice, da pozabljajo 
na ostarelo, /gubano mamo, 
na vase upognjenega in mol
čečega očeta, na otroštvo, na 
vse tiste krave, ki so jih lovili 
in podili skupaj s sanjami...

Veliko je takšnih mam, 
zgrbanih, upognjenih vase, ki 
še vedno zarana vstajajo in 
upajo, da bodo njen Ivan, 
Tomaž ali Peter, pa Katarinca, 
Jerica ali Lenčka le našli pot 
domov. Da doma ostanejo.

Kajti streho je treba popraviti, 
v hlevu se dere samo se ena 
kravica, pa trava je že visoka, 
pšgnica zori....

Že nekaj let ju dobro 
poznam, mamko in očeta, ki 
sta vseskozi v življenju okušala 
tisočero bolečin ih ki sta 
vzgojila osmero otrok tam na 
nekaj manj kot tisočih metrih 
nadmorske višine. Poznam ju 
in vem, da poslednjih nekaj 
let, nekaj zadnjih let, kar je na 
svoje odšel njun zadnji, naj
mlajši sin, v njuju počasi in 
vedno bolj rase najhujša 
bolečina - osamljenost.

Iz jutra v jutro, iz dneva v 
dan, ko postajata vse slabo- 
nejša in kot otroka nebogljena, 
vesta, da bo le še slabše. Zlasti 
takrat, ko je treba postoriti 
najhujše v hlevu, pa noge ne 
zmorejo več teže telesa, srce je 
z leti opešalo.... in preprosto ne 
gre vec. Jaz. pa ju poznam tako 
dobro, da vem, da ju boli srce, 
da z vsakim mukanjem, ki 
para tišino, zaboli tudi v prsih, 
da z vsakim jabolkom, ki se 
zakotali med na divje zara
ščenim grmovjem, segnije tudi 
del njunih sanj.... sanj, nekoč 
živih in lepih. Za vsakega 
njunih osmero glav sta jih 
imela, velike in majhne načrte, 
ki so se spremenili, porazgu
bili, zamrli. Da. Vsi so odšli! 
Sprva v šole in kasneje na 
delo, da lahko zdaj kdaj pa 
kdaj obujajo spomine na nekaj 
kilometrov dolge poti k pouku, 
spomine na pisanje nalog v 
mraku, na jutranjo pašo, pa na 
pobalinstva na poti na Muto, v 
Vuzenico, v svet...

Danes pa se pripeljejo, vsak s 
svojim avtomobilom, s svojimi 
majhnimi glavicami in z drob
nimi darili, da se odkupijo, da 
odkupijo tišino, ki jo slišita na 
malo manj kot tisoč metrih 
mamka in oče iz minute v mi
nuto, dii se odkupijo za samoto, 
ki jo doživljata iz sekunde v 
sekundo....

Da, poznam ju! Vem, da 
imata neizmerno lep košček 
sveta, ki bi ga kdo z obilico 
denaija znal spremeniti v raj 
na zemlji: onadva pa le zreta 
sem dol na Muto, pa naprej v 
Radlje, tudi Maribor in sanjata 
o ljudeh... o tistih, ki bi z njima 
živeli in dihali ta neomade- 
ževani svet.

T. REPNIK
PREPIH

Takrat, ko si zadovoljen s 
tistim, kar počneš, si lahko po 
opravljenem delu mirne duše 
privoščiš favorizirani drink in 
morda še mini sanjarjenje o še 
boljših časih. Če ni tako, ti 
preostane samo tuhtanje in 
pametovanje do nezavesti ter 
iskanje vzrokov za sranje, v 
katerem se nahajaš. Nevarnost, 
da ti vse skupaj udari na čustva 
in pamet hkrati, obstaja, vendar 
je še vseeno stranskega 
pomena. V primeru, da si inte
lektualec ali vsaj potencialni 
kandidat za tovrstno etiketo, ti 
lahko med drugim dobro dene 
neka duhovna hrana, na katero 
padeš.

Ako ti je dano poslanstvo 
študenta v Ljubljani in si doma 
s Koroške, potem ti lahko pre
dstavlja nadomestek za hrano 
duhovnega pomena Klub 
koroških študentov. Ta je po 
dveh letih čudežno od mrtvih 
vstal, čeprav ga nekateri da
jejo v koš z domislico ne-bodi- 
ga-treba. Omejenci! Nekaterim 
pač sam študij ni zadosti ali pa 
jim ne pomeni nič ( da ne bo 
pomote, pišem izrecno o štu- 
dentariji). Prvi bi počeli "še 
nekaj”, drugi pa "nekaj 
drugega". Tako se skupaj 
najdejo v KKŠ. In tam so 
pevske vaje in nogomet in žuri, 
skratka zajebancija na zdravi 
osnovi. O tem, da je dštu- 
dentom sploh najbolje in a ga 
smo seijemo, itak ni več 
moderno pisati. To ostaja tema 
za tiste, ki nikoli niso in ne 
bodo razumeli navadne ljudi, 
ki hočejo skozi življenje po 
liniji najmanjšega možnega 
odpora.

Upira se mi, da bi to misel 
prodal kot definicijo

študentskega življenja. No, 
ostanimo pri KKŠ, ki nima 
svojega prostora niti v Lju
bljani niti na Koroškem, ima 
pa svojo nogomemo žogo, 
nekaj starih biltenov in, recimo 
temu, privrženost ljudstva. 
Kapital, da ti sapo vzame! 
Ravno zato pa je v takšnem 

stanju fino narediti velik žur v 
Družbenem domu na Prevaljah, 
ki ga prodaš kot brucovanje. 
Saj to tudi je, da si ne bi kdo 
kaj mislil! Še bolj fino je 
zatem spraviti skupaj akade
mski ples ob 40. obletnici 
KKŠ. Najbolj fino pa je, da 
tako samozavesmo štartaš z 
nule in v dveh, treh letih nekaj 
ustvariš. Pa še zadovoljen si s 
tistim, kar počneš.

Privoščiš si lahko tudi to, da 
čez nekaj časa pričneš go- 
bcati o tem, kako smo mi znali 
in hoteli. Saj smo navsezadnje 
odrasli v tako mislečem 
okolju. In če že ne zaradi česa 
drugega, potem je vredno vsaj 
zaradi tega nekaj storiti z 
današnjimi KKŠ. Nikoli nam
reč ne veste, kdaj vas bo v 
firmi hopsal neki naduti in 
sploh prepotentni zelenec, ki 
ima od vas samo višjo izo- 
razbo, dela pa v življenju še 
povohal ni. Zna se zgoditi, da 
bo ta neprijemež ravno dana
šnji študent, ki ima rad zaje- 
bancijo na zdravi osnovi, 
poleg tega pa si bo zagotovo 
za vse življenje zapomnil ti
stega, ki ne vlaga v boljšo pri
hodnost

Če ste pogruntali, da je to 
neke vrste reklama za KKŠ, 
potem ste voljni in sposobni 
vlaganja v svetlo prihodnost. 
ABSENS CARENS (lat., kdor 
ni navzoč, ne dobi ničesar)
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TRGOVINA NA DEBELO Z ŽIVILI IN PREDMETI SPLOŠNE RABE

Nudi svojim odjemalcem pestro ponudbo:

• VSEH VRST PREHRAMBENIH IZDELKOV

• ALKOHOLNE IN BREZALKOHOLNE POJAČE

• ČISTILA, PRALNE PRAŠKE, GALANTERIJO

Dejavnost opravljamo v Koroški 
regiji in izven

Se priporočamo: vsem trgovskim 
podjetjem, gostinskih podjetjem 

in družbenih prehranam.

S U V <1
TRGOVSKO PODJETJE d.o.o. 
Celjska 33, Slovenj Gradec 
0602/ 41-157, 41-267 
računovodstvo 42-404, fax 42-264

U gorenje pcoM

IZREDNA PRILOŽNOST! IZREDNA PRILOŽNOSTI

OSEBNI RAČUNALNIK

DIALOG 386SX/33
PROCESOR 003865X03

DISKETNIK 1.2MB 
VGA MONO MONITOR

K KARTICA 1024x768. 512KBVGA A 
I/O (2S.1P) 
TIPKOVNICA SLO

DIALOG 386DX/40
PROCESOR 80386DX/40 
2MB RAM
TRDI DISK B5MB/17ms 
DISKETNIK 1.2MB 
VGA MONO MONITOR 
VGA KARTICA 1024x768. 512KB
VO (2S.1P) 
TIPKOVNIC.'■A SLO

SAMO: 87.000 SIT SAMO: 99.900 SIT

DOPLAČILO ZA BARVNI MONITOR LR 24.000 SIT

UMU UMU
Ob nakupu računalnika Vam po ugodni cani nudimo SW pakal 

WORD STAR LAPTOP COLLECTION IWS6. LAPLINK, ON TIME, TEILMEROE, MAILLIST)
CENA: W.300 SIT

ìà H H H H

TISKALNIK
FUJITSU DL 900 Formai A4t, 24 iglic, 150znakov/$ 

SAMO: 37.000 SIT

M M U UMU

MOŽNOST NAKUPA NA KREDIT

[abrtCNU* PONT do*.j 63320 Ivov* ’» i* «nAovnutofdr« tohnobgf» '£SiSSS 1

GAJ ERIJA

Prodaja oljnih slik, grafik in skulptur

Prodaja izdelkov domače in umetne obrti

Prodaja likovnih monografij, plakatov in razglednic

Založniška dejavnost za področje umetnosti in kulture

Posredovanje likovnih razstav doma in v tujini

GALERIJ A N. KOLAR, SOLSKA ULICA 5, 
SLOVENJ GRADEC, SLOVENIJA, 

TELEFON (3862) 060244 044
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Piše:
mag. Jože Pratnekar

Vzreja puranov je v zadnjem 
času postala pomembna 
dopolnilna dejavnost na kme
tijah, pa tudi pri tistih druži
nah, ki se izrecno ne ukvarjajo 
s kmetijstvom. V teh težkih 
gospodarskih in socialnih raz
merah, ko večina ljudi težko 
poveže začetek in konec 
meseca, lahko pomeni vzreja 
puranov pomemben vir 
dohodka.

Ker pa večina ljudi slabo 
pozna tehnologijo vzreje te per
nate živali, nekaj strokovnih 
nasvetov ne bo odveč.

Poznamo več pasem pu
ranov. Delimo jih na težke, 
srednje težke in lahke. V svetu 
so najbolj poznani križanci iz 
ZDA. V Sloveniji so razširjene 
pasme ross, BUT in BIG 6.

V primerjavi s piščanci so 
en dan stari purani sila 
nebogljeni. Težko se znajdejo v 
prostoru, največ ležijo in 
pozabijo na hranjenje. Prav 
zaradi tega so lahko visoke 
začetne izgube.

Sicer pa so mladi purani zelo 
zaupljivi do človeka in se ga za 
razliko od piščancev ne izo
gibajo. Večkrat se zgodi, da se 
živali obrnejo na hrbet in ne 
morejo vstati. Posledica so 
številni pogini. Zaradi tega je 
potrebno vsaj prvi teden vzreje 
jato noč in

opazovati.

HI,E V

Pri gradnji hleva moramo 
poskrbeli, da bo prostor za 
vzrejo puranov primemo topel, 
zračen in suh. V zimskem času 
je potrebno prostor dodamo 
ogrevati.

Prvi teden po vhlevljanju naj 
bo temperatura v hlevu vsaj 32 
stopinj celzija. S starostjo
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puranov pa jo postopoma 
znižujemo do temperature 18 - 
22 stopinj.

Nastilj naj bo suh in nasut 
20 cm debelo. Najbolj primerni 
so suhi oblanci ali pa žagovina. 
Če postane nastilj po nekaj 
mesecih zbit in vlažen, ga je 
potrebno zamenjati, saj je 
lahko vzrok za številne 
bolezni.

KRMA

Pri vzreji puranov navadno 
uporabljamo posebno krmo, ki 
jo pripravljajo tovarne močnih 
krmil. Za mlade pdrane mora 
krma vsebovati vsaj 28 % 
beljakovini od tega 10 % 
živalskega izvora), 5 % surove 
vlaknine in 10 % pepela. Krma 
za starejše živali lahko vsebuje 
manj beljakovin.

Pri intenzivni farmski vzreji 
uporabljamo štiri vrste krme: 
l&l - prve štiri tedne : začetno 

krmilo
Ki - od petega do osmega 

tedna : prvo rastno krmo 
K - od devetega do

dvanajstega tedna : drugo 
rastno krmo

K - pet dni pred klanjem : 
drugo rastno krmo brez 
dodatkov antibiotikov ter 
kocidiostatikov.

V domači reji lahko starejše 
živali krmimo z ostanki doma
če hrane (kuhani krompir, 
solata, kuhinjski ostanki, žita, 
otrobi itd.). Pri tem je potrebno 
paziti, da ta hrana ni mastna, 
ali pokvarjena. Seveda pa brez 
močnih krmil ni mogoče 
doseči visokih prirastkov.

Purani so primerni za zakol 
v starosti okoli 20 tednov, ko 
samci dosežejo težo do 14 
kilogramov. Pitanje na večjo 
težo ekonomsko ni smotrno, saj 
je poraba hrane za 1 kilogram 
prirasta previsoka. Zenske 
živali dosežejo klavno težo že 
pri 12. tednu starosti.

BOLEZNI

Kakor vse domače živali, 
tudi purane napadajo številne

bolezni. Zato moramo biti pri 
vzreji pozorni na zdravstevno 
stanje živali. Predvsem je pom
embno, da hlev in ves pribor 
pred naselitvijo temeljito oči
stimo in razkužimo.

Vsak dan si sproti zapisujmo 
pogine in če se število poveča, 
takoj pokličemo veterinarja. 
Od zaščitnih cepljenj je pri nas 
obvezno cepljenje proti atipični 
kokošji kugi. To opravimo 15. 
in 35. dan starosti živali. 
Priporočamo redno dodajanje 
vitaminov.

Nevarne so še druge bolezni, 
ki jih na tem mestu posebej ne 
bi naštevali. Živali je potrebno 
vsak dan opazovati in če 
ugotovimo spremembe pri ob
našanju ali če živali težko 
dihajo, imajo drisko, takoj 
pokličemo živinozdravnika.

Puranje meso je izredno 
kvalitetno, saj vsebuje veliko 
kvalitetnih beljakovin, majhen 
odstotek živalskih maščob.

precej rudnin in vitaminov. 
Meso je lahko prebavljivo, zato 
ga priporočamo tudi bolnikom 
in starejšim ljudem. Zaradi 
vseh teh lastnosti povpra
ševanje po puranjem mesu v 
svetu nenehno narašča.

Ob koncu pa želimo 
opozoriti, da tudi vzreja 
puranov ne sodi v mesta, v 
strnjena naselja, v bloke in 
razne garaže. Za rejo naj se 
odločijo le tisti, ki imajo 
pogoje (primerne prostore, 
možnosti uporabe gnoja itd. ), 
da s svojim ravnanjem ne 
ogrožajo okolice. Potrebno je 
povdariti, da je tudi reja 
puranov predvsem kmetijska 
dejavnost in da sodi v to 
okolje. Tam, kjer pa so dani 
pogoji za vzrejo puranov,'se bo 
ta dopolnilna dejavnost 
vsekakor razširila, ne samo za 
domače potrebe, marveč tudi 
za prodajo.

Obiščite nočni klub hotela KOMPAS vsak 
dan med 22. in 03. uro (razen četrtka)

> Zanimiv program
> Bogata ponudba
>• Pridite in se prepričajte
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ŠPORT
Mitia KUNC

Danes tu, jutri tam - velja za našega črnjanskega smučarja Mitjo Kunca. 
Med državnim prvenstvom v Mariboru in na Rahtelu mi ga je kot sosedi 
uspelo ujeti doma in mu zastaviti vprašanja. Ko sem intervju oblikovala, je 
bil na evropskem pokalu v Švici (odličen drugi!). Danes, ko intervju beremo 
v Prepihu, je fant bogvekje.
Toda: imamo pogovor z njim, toliko več vreden, ker je bil narejen sredi 
Mitjevega divjega tempa.

Kdaj si prvič smučal?
Oče Janko me je postavil na 

smuči, ko sem imel slin leta.
Kdo te je vzpodbujal?
Najbolj me je vzpodbujal 

oče, vendar me je smučanje 
izredno veselilo.

Kdaj si začel tekmovati?
Tekmovati sem začel leta 

1976 in sicer na smučišču 
Ošven.

Prvi večji uspehi?
11. in 16. mesto SMP Alaska, 

VSL in 17. mesto na tekmi 
svetovnega pokala v Alta Badii.

IZ OSEBNE IZKAZNICE 
Rojstni podatki :

12.11.1971 Slovenj Gradec 
v Bivališče : Pristava 27 D 
Črna na Koroškem

Kako do uspeha v smučanju?
Pot do uspehov v smučanju je 

izredno težka, naporna, 
predvsem pa zahteva veliko 
samoodrekanja in prizadevanja.

Najlepši doživljaj do sedaj?
Najlepši doživljaj do sedaj je 

bil zame na SP v Saalbachu, ko 
sem bil 6. v veleslalomu.

Kdo je tvoj vzornik?
Posebnega vzornika nimam, 

vendar sta Ini všeč vsestranska 
smučarja Girardclli in Aamodt.

Prijatelji in prijateljice?
ypliko prijateljev imam doma 

v Črni, prijateljica pa stanuje 
na Ravnah.

Kako dogo še nameravaš 
tekmovati?

Trenutno imam cilj Olim
pijske igre 94, za naprej pa še 
nisem razmišljal.

Zelje?

Želje vsakega smučarja so 
seveda zmage, biti najboljši; če 
tega cilja nimaš, se le težko 
motiviraš za tekme.

Načrti v zasebnem življenju?

razumejo bolj, drugi manj. 
Tako je tudi v smučanji.

Pa cigansko življenje sicer ? 
Meni ustreza.
Kako se razumevaš z

Mislim, da smo Slovenci 
športen narod in da smo to že 
dokazali na marsikaterem pod
ročju npr. v smučanju, 
skakanju, veslanju, streljanju.

Na SP v Marinki smo vs 
pričakovali večje uspehe 
Kako komentiraš svoje uspe 
he in neuspehe ?

Menim, da sem bil v Mariok 
soliden, predvsem v slalomu 
Nekoliko več sem pričakoval v 
veleslalomu, kjer pa sem na
pravil v drugem teku dve velik 
napitki.

Kakšni so tvoji občutki, ko s 
postal v slalomu in vele 
slalomu državni prvak Slo

Načrti v zasebnem življenju 
so pn meni bolj šibki, ker še 
sploh nisem nič premišljeval o 
prihodnosti. Trenutno mi po 
glavi roji samo smučarija.

Kako življenje vrhunskega 
športnika usklajuješ z za
sebnim življenjem, na primer 
s šolanjem?

V glavnem sem se tega 
navadil iti nimam večjih 
problemov.Šola zaenkrat trpi, 
saj nič ve študiram.Kakšno je 
vzdrušje v slovenski repreze
ntanci' V glavnem je super, vsi 
pa vemo, da se nekateri ljudje

trenerjem Pavlom Grašičem in 
vodjem reprezentance 
Tomažem Cerkovnikom?

S Pavlom super, s Tomažem 
pa nekoliko manj.

Ali pravi zvezdniki alpskega 
smučanja že opažajo slove
nskega fanta, ki jih lovi iz 
ozadja?

Na to vprašanje ti ne znam 
odgovoriti, ker sé nisem o tem 
z nikomer pogovarjal.

Kaj misliš o s)< 
športu sploh?

slovenskem

venije in premagal Jureta 
Koširja?

Teh dveh naslovov sem 
seveda izredno vesel, predvsem 
v slalomu, kjer zmage nisem 
pričakoval, saj je trenutno Jure 
Košir eden izmed najboljših 
slalomistov na svetu.

Mitja, zahvaljujem se ti za 
odgovore in ti želim vso srečo 
še naprej.

Tanja Podovšovnik l.b.TP 
Srednja šola Slovenj Gradec 
Mentorica : Helena Merkač
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Erih Pečnik državni prvak v nordijski kombinaciji

Devetnajstletni Raven
čan Erih Pečnik, član 
smučarsko skakalnega klu
ba Fužinar, je te dni osvojil 
laskavi naslov članskega in 
mladinskega državnega 
prvaka Slovenije v nordijski 
kombinaciji. Na prvenstvu v 
Planici, kjer se je odvijalo 
tekmovanje v tekih na 10 
km, je Pečnik zmagal pred 
Robijem Zaplotnikom iz. 
Kranja m Romanom Perkom 
iz Tržiča. Takšen je bil 
vrstni red v konkurenci 
mladincev, medtem ko je bil 
pri članih na tretjem mestu 
Kranjčan Matej Oblak.

Pot do naslova državnega 
prvaka za mladega študenta 
Fakultete za šport v Ljub
ljani seveda ni bila tako 
lahka, pa čeprav je nastopilo 
le 12 tekmovalcev. Nordi
jska kombinacija pri nas 
namreč nima prav bogate 
tradicije in tudi rezultatsko 
ni tako uveljavljena, kot 
denimo solo skoki in teki. Pa 
vendar sc omenjena panoga 
kakovostno lepo razvija, za 
kar je tudi dokaz odlično 7. 
mesto naših mladincev na

V

letošnjem svetovnem prve
nstvu v Harachowu na 
Češkem. Reprezentanca 
Slovenije v postavi Franci 
Jekovec, Robi Zaplotnik in 
Erih Pečnik je namreč 
"ugnala" številne dotedaj 
boljše ekipe, na štartu pa je 
bilo kar 17 reprezentanc.

Erih je že od mladih nog 
športnik, za skoke na smu
čeh pa ga je navdušil oče, 
ki je bil tudi sam pred leti 
odličen smučarski skakalec. 
Pred tremi leti se je odločil, 
da se preizkusi tudi v tekih 
in kmalu spoznal, da lahko v 
"novi" panogi doseže veliko 
več, kot samo v skokih. 
Danes mu seveda ni žal. Prvi 
naslov državnega prvaka ga 
je dodatno motiviral in pre
pričani smo, da se mu obeta 
še lepa športna kariera.

" Računal sem, da se 
lahko na državnem prve
nstvu uvrstim prav na vrh. 
Odsotnost obolelega Fra
ncija Jekovca mi je doda
tno olajšala delo in uspel 
sem zmagati. Predvsem 
sem dobro tekel, medtem 
ko mi skoki zadnje čase

Erih PEČNIK

delajo nekaj težav. Skoke 
moram izboljšati. Sicer pa 
se ta panoga pri nas lepo 
razvija. Sedaj nas je kak
šnih pet mladincev, ne
kateri med njimi smo že 
posegli po visokih uvrsti
tvah v tekmovanju za 
letošnji- pokal, kjer na
stopajo tekmovalci iz držav 
srednje Evrope. Lep uspeh 
smo kot ekipa dosegli tudi 
v Harachowu. Manj sem 
zadovoljen s svojo po- 
smično uvrstitvijo na tem 
svetovnem prvenstvu. Na
stopil sem bolan in osvojil 
šele 40. mesto. Prihodnjič 
bo veliko bolje!" pravi 
letošnji državni prvak v 
nordijski kombinaciji, Ra
venčan Erih Pečnik.

Ivo Mlakar-J

m
k j

Invalidsko športno društvo 
Ravne je bilo letos organizator 
državnega prvenstva invalidov 
Slovenije v veleslalomu. Okoli 
80 tekmovalcev in tekmovalk se 
je zbralo na smučišču pn 
Ošvenu, med njimi so bili šte
vilno zastopani tudi invalidi iz 
koroške krajine, ki so krepko 
posegli po naj višjih uvrstitvah. 
Tako" so od petih naslovov 
državnih prvakov kar štirje 
osvojili naši smučarji oz. 
smučarke.

Le v kategoriji invalidov z 
nadkolensko amputacijo je 
zmagal Ljubljančan Ernest 
Jazbinšek, sicer pa so si naslove 
državnih prvakov prismučjtli 
naslednji tekmovalci ISD 
Samorastnik : amputacija roke : 
Dominik Lesjak, lažja pošk
odba noge : Vlado Homan, 
ostale poškodbe: Drago Plesec 
in v enomi kategoriji žensk: 
Fanika Kordež. Sočasno je 
potekalo tudi tekmovanje slu
šno prizadetih, kjer pa so prva 
mesta osvojili invalidi iz 
Ljubljane in Čelja.

I. M.

Enkrat letno se na smučišču 
pri Ošvenu zberejo najmlajši 
smučarji in smučarke iz 
pretežno klubov koroško - 
štajerske regije in se med seboj 
preiskusijo v veleslalomu za 
pokal Name.

Pred dnevi se je tradicio
nalnega tekmovanja udeležilo 
63 cicibanov in cicibank.

Nekateri med njimi so se 
hrabro spuščali po progi 
navzdol in pokazali s svojo 
vožnjo med količki, kar zavi- 
danja vredno smučarsko zna
nje. Poglejmo, kdo so bili 
najboljši:

Letnik 1986 in mlajši - 
cicibani : L Sašo Kotnik, 2.
Martin Pečnik (oba Fužinar), 3

Jan Tomažič (Črna). Ciciba- 
nke: L Barbara Rapnik
(Fužinar), 2. Nastja Uranc in 3. 
Petra Stane ( obe Mežica).

Letnik 1984 - 85 - cicibani:
L Boštjan Pogač (Vuzenica), 
2. Andrej Hafner (Fužinar), 3. 
Robi Golob (Mežica). Čici- 
banke L Ana Drev (Velenje), 2.

Jasna Rapnik, 3. Maja
Kogelnik (obe Fužinar).

Letnik 1982 - 83 - cicibani :
L Grega Pšeničnik, 2. Aljoša 
Pudgar, 3. Dejan Kumer ( vsi 
Črna). Cicibanke: 1.-2. Špela 
Božič (Fužinar) in Tina
Mešnjak ( Črna), 3. Vanja 
Vravnik ( Fužinar).

I.M.
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G LOSI RANA ČRNA KRONIKA

Priznati moram, da me je strah. Strah tega, kar 
prihaja. Kar bi morebiti lahko prišlo, če se bodo 
stvari tako kot se zdaj sučejo, končno tudi 
zasukale. Bojim se nasilja, ki se vedno bolj zasaja 
v naše duše. Skrbi me, ker niso izvzete tudi mlade 
duše. Mislim na nasilje.

V svoji minuli kroniki sem pisal - 
gotovo se boste še spomnili - o kršitvah 
javnega reda in miru, ki se vse bolj seli 

med domače štiri stene. Tokrat pa se je 
nasilje selilo med mlade. Zgodba je 

skoraj takšna, kot v kakšnem filmu. 
Skupina mladih pride v šolo in “iz čistega 
miru”, če lahko tako rečem, prične 
nadlegovati in maltretirati svoje 
sovrstnike. Od njih zahteva denar in 
enega tudi pretepe. Kar takole, sredi 
belega dne, tebi nič, meni nič. Ali ni 
zdajle že tudi vas malce strah? In ob 
vseh dogodkih, ki nenehno vdirajo v nas 
- od vojne in nasilja v Bosni, do 
televizijskih filmov - se lahko to le še 
stopnjuje. Zato me je strah, zato bi nas 

moralo vse bič strah in morali bi ukrepač, 
če že ni prepozno.

Druga stvar, na katero bi - posebej na 

prošnjo policije - želel opozoriti, je tako 
imenovana prodaja na domu. Zadnje čase 

se spet pogosteje dogaja, da - zlasč tuji 
državljani .pretežno iz sosednje Hrvaške - 

po domovih prodajajo različno blago. Gre 

v glavnem za robo, ki pride k nam mimo 

canne, nezakonit pa je tudi sam način 

prodaje. Vse, ki se ali pa se namarejavo 

okvarjač s tem delom, policija svari. 

Takšni "trgovci" morajo namreč k 
carinikom, ki jim običajno blago 
zaplenijo, čaka pa jih še srečanje s 
sodnikom za prekrške, ki jih mandatno 
kaznuje.

Za konec tega dela kronike pa še 
svarilo. Zaradi dolgotrajne suše je tudi na 

Koroškem velika nevarnost gozdnih in 
travniških požarov. Nekaj jih je bilo tudi 

tokrat. Vendar o tem kaj več v drugem 
delu.

■ Kriminaliteta
Kolikšno škodo je dejansko utrpel 

M. P., iz policijskega poročila ni razvidno. 
M.J, je namreč utemeljeno usumljen, da 
mu je ukradel 3,5 kilograma pečene 

slanine. Njena vrednost je sicer dobrih

1700 tolarjev, vendar pa ni znano, ali je 
storilec bil prijet pred ali po 

"konzumaciji" te izborne gurmanske 

specialitete. To bo zdaj moral ugotovit 
sodnik, ki pa na kakšno "šnitko" slanine 

seveda ne more računat. Vsaj iz tega vira 

ne!
Pazi na glavo, glava ni žoga, si je 

verjetno mislil NN, ki je 17.3. z 
odstavljenega mopeda, last A.M., 
odnesel zaščitno motonstčno čelado. 
Dejanje je bilo sicer ‘‘varno" za glavo 
neznanega storilca. Bolj nerodno pa je za 
oškodovanca, ki bo verjetno le stežka 

prepričal policaje, da se naokrog vozi I 
brez predpisane čelade, ker mu jo je ! 
nekdo sunil. Rešitev?: A.M. lahko 

storilca prosi, da mu po pošt pošlje 
potrdilo o ukradeni čeladi! Formalno bo 
stvar s tem urejena, glava pa bo še naprej 

ostelažoga.

Zelo dosleden je bil pri svojem delu 

R.G. Z buldožerjem je namreč na 

Lokovici ravnal zemljo za naročnico L.S. 

Pretrana vestnost pa včasih le ni dobra. 

Zagret “orač" je namreč “zravnal" (beri 

pretrgal) tudi telefonski kabel. Kako so 
ob tem obvestli pošto, za zdaj ni znano. 

Ker telefon ni delal, najbrž kar s pomočjo 

tabornikov in njihovih zastavic. Ali pa s 
poštnimi golobi...

In če sem že pri vestno opravljenem 
delu, še tale cvetka: delavca gozdnega 
gospodarstva Radlje I.H. in K.K. sta v 
gozdu uničevala lubadarja. K.K. je bil pri 
kurjenju toliko nepazljiv, da je povzročil 

gozdni požar in škode za okoli 500.000 

tolarjev. V dobro mu gre štet, da je vsaj 
na tem delu gozda svoje delo opravil 
zares temeljito: tam lubadarjev zagotovo 
ni več. Gasilci pa ga kljub temu prosijo, 

da v bodoče iztreblja tega nadležnega 
gozdnega škodljivca na običajen način in 

ne z "zadimljanjem".
Podobno prošnjo (tale moj pripevek 

tokrat kar nekako spominja na nedeljsko 
radijsko oddajo Naši poslušalci čistjo in 

pospravljap - op. pisca) namenjajo gasilci

tudi J.K. iz Dravograda, ki je utemeljeno 
osumljen kaznivega dejanja povzročitve 
splošne nevarnosti. Tudi on je namreč 

15.3. okoli 14. ure kuril odpadno vejevje 
okoli 15 metrov od gozda. Nastal je 

požar, ki ga sam ni mogel pogasit. Pri 
sodniku mu tudi izgovor, da je želel bit 
prvi, ki je letos zakuril velikonočni kres, 
ne bo veliko koristi. Če pa je J.K. na tak 
način po starem slovenskem običaju 

želel opozorit na “nevarnost turških 

vpadov", mu tem potom sporočam, da 

se je rodil v napačnem stoletju.

Po svoje kar iznajdljivo si je znal 
pomagat NN, ki je iz nezaklenjene 
omare v zbornici osnovne šole na Kapli 
vzel dva bankovca po 5000 tolarjev. 
Namesto njiju je namreč v kupček 
denarja vložil dva neveljavna bona. 
Šolske oblast naprošajo morebitne 
bodoče "menjalce", da to raje storijo na 
banki, če pa bodo dejanje že ponovili, pa 
naj za seboj pustjo vsaj veljavne bone!

Prišli smo v čase, ko ljudje prav zares 
kradejo že vse mogoče. Tako je NN 
izpod gosenic delovnega stroja GG 
Radlje odnesel pet vlečnih verig in 

povzročil škode za 15.000 SIT. Lahko pa 

da gre za delo kakšne storilke, katere 

ljubi ji je rekel, da ga na poročni urad ne 
bo spravila "nit s petmi verigami"1 No, 

zdaj bo pa videl...!

NN je v noči na 15.3. zalučal okoli 2,5 

kilograma težek kamen v vrata vrtca v I 

Dravogradu in povzročil za okoli 8000 1 

tolarjev škode. Bojda so pnče slišale to 

noč nekoga, ki je na ves glas bentl: "Že 
od vrtca navzgor nenehno eno in isto - 
ne lučaj kamenja, ne lučaj kamenja, ne...
!" Pa mu je prekipelo.

* Zdravstveni 
prispevek

Nazaj do svojega deleža, ki ga je 
pnspeval za zdravstveno zavarovanje, je 
kot kaže želel na svojstven način prit 
M.C s Prevalj. Utemeljeno je namreč 

osumljen, da je v čakalnici zdravstvenega 

doma na Prevaljah iz suknjiča K.Š. 
odnesel denarnico z 4500 tolarji Pri 

sodniku se bojda misli zagovarjat, da že 
vrsto let ni bil bolan, zdravstvo pa mu 

denarja noče vrnit. In si je sam 
postregel. Odprto ostaja, kaj ima pri 

vsem tem oškodovani K.Š.

Kratko policijsko poročilo: NN je 10.3. 
iz osnovne šole v Dravogradu odnese! 
par ženskih škornjev. Kratko navodilo 

policijskim postajam: poiščite vse mačke 
m preglejte, če je med niimi kakšen 

“obut maček"! Takoj ukrepajte. Zaradi 
varnost pa zaslišite tudi brata Grim. Znala 
bi o tem kaj vedet!

In ponovno kraja osebnega avtomobila. 

Tokrat primer, ki kaže, da se tudi tatovi 

včasih ne spoznajo dovolj na kakovost 

stvari, ki jih ukradejo. Drugače si namreč 
ne gre tolmačit, da nekdo ukrade vozilo 
zastava 101. Prav to pa se je zgodilo 
lastniku tovrstnega vozila F.S., ki mu je 
avto izginil v noči na 13.3. okoli prve 
jutranje ure. No tat ni dolgo užival • kar je 
bilo tudi iz prej omenjenih razlogov za 
pričakovat - saj so vozilo kasneje 
nedaleč vstran našli na strehi v 
obcestnem jarku.

Kako odprta država smo v resnici, pove 
podatek, da je bil blizu mejnega prehoda 
Vič nedavno najden nemški potni list, 
last M.F. iz Bad Toelza. Njegov lastnik 
kot kaže, še opazil ni, kdaj je prestopil 

našo mejo!

Svojevrstno kritko našim časopisnim 

medijem pa je pokazal NN. 19.2. je 
namreč skozi okno kioska na tržnici 

Ravne vrgel steklenico z neznano 

snovnjo in uničil časopise ter revije v 

vrednost 23 tsoč tolarjev. Neznanemu 

stonlcu sporočam, da si ni izbral 
najboljšega načina. Časopise se da uničit 

tudi na drugačen, bolj običajen način in v 

bolj "posvečenem" prostoru. Snov za 

"uničenje" tam ni neznana, opravilo pa je 
konstnejše, saj lahko pred dokončnim 
uničenjem časopis tudi prebereš.

Možnar
Kam te lahko pripelje pretrana in 

nekontrolirana zbirateljska strast lepo 
pove primer bratov F. in M, I., ki zbirata 
možnarje. Pri čiščenju enega izmed njih 
je namreč prišlo do eksplozije, ki ju je 
hudo poškodovala, Zdaj imata v bolnišnici 
možnost razmišljat, ali ne bi raje zbirala kaj 

drugega, manj eksplozivnega. Ker z 
možnarji streljamo predvsem okoli 

Velike noči, jima predlagam - kot 

alternativo - zbiranje trdo kuhanih jajčk. 

Tudi ta namreč, če jih je dovolj velika 
količina, omogočajo uspešno “steljanje". 

Vonj pa je podoben "žveplenemu".
TJ.
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PISMA, ODMEVI BRALCEV

Po sledeh govoric 
RESNIC

O tem, kaj se v Mežici na 
kabelski dogaja oz. se ne dogaja, 
pa bi se moralo. O tem, in še 
marsičem bi lahko pisali 
nadaljevanko. Očitno pa to 
Meiičanom kar paše. Mirne 
duše prenašajo vse kozlarije v 
zvezi s kabelsko. V navadi pri 
njih je, da se mačka zadere, še 
preden ji kdo stopi na rep. Na 
takšen način se tudi na kabelski 
opravičujejo za nekaj, kar je 
bilo pomotoma predvajano. Ne 
opravičujejo pa se za obljube in 
napovedi, katere so kar lep čas 
vrteli na kabelski in od njih ni 
bilo ne duha ne sluha.

Tega ni uvidela niti Krajevna 
skupnost, ki je postavila 
nekakšnega urednika in še tega 
samo poizkusno. Ali pa zato, da 
na dan ne bi prišlo še kakšne 
hujše slike in resnice, katerim 
pa prizadeti pravijo - govorice.

Polna usta obljub na 
Mežičane naredi poseben vtis. 
Takšni vtisi pa so celo vidni. 
Namreč, če se pripeljete v 
Mežico, je, kot da si prišel v 
pajkovo gnezdo. To gnezdo pa 
bi z izgradnjo telefonskega 
omrežja skoraj postalo še bolj 
gosto. Pa hvala bogu - te kable 
so vendarle zakopali in ker se 
ne vidijo, pač ljudem niso tako 
v zobeh kot pa tisti od televizije. 
Zal pa so KRS prav tako 
Mežičani oz. naročniki zgradili 
iz lastnih sredstev in je zato 
zgolj njihova last, in prav njim 
ne bi smelo biti vseeno, kaj se z 
njihovo lastnino dogaja, kdo jo 
vzdržuje in za koliko, kdo 
opravlja in se poigrava z 
njihovo opremo itd.

Dokaj drugače pa so to znali 
urediti na Ravnah, kjer so 
zagotovili ob velikem številu 
programov i okoli 20) nizko

ceno vzdrževalnine, s solidnim 
programom pa zadovoljiti gle
dalce. Za njimp se je po nekaj 
krizah zvrstila Črna.

Kaj pa Mežica?
Naročnike in lastnike KRS v 

Mežici za neplačevanje vzdr
ževalnine preko javnega pravo
branilstva toži nekdo tretji.

Nekateri so na to varianto 
nasedli in to poravnali, drugi še 
vztrajajo. Kdo ima pri tem prav, 
ni težko sklepati. Če bi hoteli, 
da se stvari uredijo, bi naj
verjetneje lastniki morali 
tožiti naročnike teh tožb.

Se nadaljuje...
J.P.

Naslov v uredništvu

Sprehajam se po Slovenj 
Gradcu, tem opevanem "mestu 
miru", kulture in zgodovinske 
dediščine in postane me sram, 
da sem občanka tega mesta. 
Povsod, kamor koli pogledaš, 
so po tleh smeti, papirčki, ki jih 
veselo veter raznaša naokoli, 
mesto Slovenj Gradec se 
spreminja v mesto balkanizma. 
Pri blokih so postavljeni odprti 
kontejnerji, povsod po zele
nicah so smeti, da ne govorim o 
občanih in priseljencih, ki ne 
poznajo nobene ekološke
kulture in jim je vseeno, v 
kakšnem okolju živijo.

V prejšnji številki Prepiha 
sem prebrala članek J.L pod 
naslovom Drago parkiranje na 
zelenicah, in sicer, da je 
ravenska občinska skupnost
sprejela dopolnilo odloka o
zelenih površinah, na podlagi 
katerega bo možno proti kr
šilcem odloka ( uničevalcem 
zelenih površin) izreči ali
izterjati denarno kazen takoj na

kraju prekrška. Seveda to velja 
le za ravensko občino.

Sedaj pa prosim naše občinske 
može, da se vsaj enkrat 
zgledujejo po ravenskih in 
sprejmejo enak predlog (mo
goče pa ga že imamo?). Tako bi 
lahko stanovalci Tomšičeve 43 
v Slovenj Gradcu kar vsak dan 
sami " pokasirali" za omenjene 
kršitve. Odkar se je Kograd " 
preselil" v nove poslovne pro
store bloka na Tomšičevi, je v 
naši soseski kar precej pestro. 
Najprej so na zelenico postavili 
kontejner za smeti, seveda od
prtega tipa, tako da lahko smeti 
veter raznaša naokrog po 
zelenici in cesti. Nato se vsak 
dan vrli obiskovalci Kogra- 
dovih pisamic poslužujejo 
parkiranja kar na zelenicah. Tu 
se vidi srčna kultura po
sameznika, in njegov odnos do, 
narave. Če nimajo odnosa do 
narave, ga ne morejo imeti tudi 
do sočloveka.

Prav tako bi omenila celotno 
sosesko S-8, kjer se avtomobili 
gnetejo kar po pločnikih in 
zelenicah, tako da se pešci 
komaj prebijamo med njimi ali 
pa moramo hoditi kar po cesti. 
Da pa sploh ne omenim, kako 
"pametno potezo" so naredili 
prometni "arhitekti" s pro
metom skozi Glavni trg. Tu je 
še večje onesnaževanje, saj se 
morajo avtomobili stiskati po 
ozkih ulicah - enosmemicah, 
tako da je velika gneča po 
Meškovi in Šolski ulici. Z 
velikim "pompom" se je odprla 
tako pričakovana obvoznica. 
Seveda pa spet ni vse narejeno 
po načrtih, ker je menda 
zmanjkalo denarja. Zato pa se bo 
ta cesta preimenovala v cesto 
pričakovane smrti, saj nima 
semaforjev. To je ravno tako, 
kot bi pek pekel kruh brez 
kvasa!!

Problem je tudi s parkiranjem 
avtomobilov pred bolnico in na 
samem Glavnem trgu. Še bi 
lahko naštevala in opisovala 
mesto, ki zaradi njegovih 
občanov postaja nevredno 
svojega imena in pomena.

Na občini naj že enkrat 
strokovne službe staknejo svoje 
"pametne glavce" in poostrijo 
nadzor nad uničevanjem našega 
mesta in krepko poskrbijo za 
kršilce. Hišnim svetom naj dajo 
odloke o vzdrževanju čistoče in 
reda v blokih in okolici le-teh 
ter denarne kazni v primeru 
neupoštevanja odloka, miličniki 
naj poskrbijo za kršitelje one
snaževalce zalenic itd...

Žalostno je to, da nekateri 
naši občani "živijo za kulturo", 
ostalim pa je vseeno, v kakšnem 
okolju živijo, kaj se s tem 
okoljem dogaja in kaj bo čez 
nekaj let. Res je, da socialna 
stiska krepko trka na naša vrata.

da vijugamo s plačami iz me
seca v mesec, toda vedimo, da 
narava ni kriva za stanje, v 
kakršnem živimo. Da je le na
rava tisti del človeka, ki ga 
pomirja in ohranja pri življenju.

D.T.
naslov v uredništvu

Kaj počenjate nam, otro
kom? Režete nam drevesa in 
sploh ne skrbite za našo pri
hodnost. Kako pa bomo sploh 
lahko živeli brez kisika!! Kako 
se bomo lahko poleti ohladili 
ob vročen soncu? Ko ste 
podirali drevesa, sploh niste 
pazili na mlade sadike! Skoraj 
vse ste nam polomili!!! 
Nekateri odrasli ravnajo bolj 
nespametno kot otroci!

Kaj nameravate? Ali se boste 
spomnili na park, v katerem ste 

na silo posekali deset dreves 
macesna?

Ali nam boste posadili nove 
sadike?

Po poseku ima park videz 
OPIPANE KURE.

KAJ NAMERAVATE ?
Hvala za razumevanje.

Otroci brez dreves
Cečovje

Ne moram si kaj, da ne bi 
Prepihu napisal nekaj besed ob 
zadnji reportaži o premikanju 
kralja Matjaža. Ne čudim se 
samozvanemu bioenergetiku Mi
helaču, ki želi na vse prete ge 
pritegniti pozornost in v končni 
fazi iz tega potegniti tudi 
dobiček. Čudim pa se vodstvu 
planinskega društva iz Mežice, 
da je dopustilo, da je Mihelač 
na Peci premikal kralja Matjaža. 
Doslej sem mislil, da so v 
vodstvu tega društva vendarle 
bolj pametni ljudje, v kar pa 
sedaj močno dvomim. V 
prihodnjem letu bom prestopil v 
PD Črna ali PD Prevalje.

Planinec iz Mežice 
(naslov v uredništvu)

S G P KOGRAD DRAVOGRAD
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Oskrbimo vas s 'kvalitetnimi gradbenimi materiali po ugodnih 
cenah. Posebej še z:
— IZOFAS suhomontažno fasadno oblogo
— ukrivimo in polagamo betonsko železo in mreže
— vse vrste betonskih mešanic
— KO—TLAK plošče
— betonski zidaki In druga betonska galanterija
— separirani agregati
— kritina BRAMAC pod najugodnejšimi pogoji
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OBMOČNA ZBORNICA DRAVOGRAD 
TEL.: 0602/83 -080, 83-521

1 Ameriško podjetje išče filmo, ki bi jo zastopala v Sloveniji. Njihov 
poslovni program je uvoz in izvoz artiklov iz vseh tarifnih skupin.

2 Slovenski »podjetje išče proizvajalca lesenih obešalnikov za izvoz.
3 Firma HOLDING SERVICE d.o.o., predstavništvo Reiffeisenbank 

Salzburg, Avstrija išče za sodelovanje slovenske firme, ki se ukvaijajo 
z lohn posli.

4 Nemška firma Išče v Sloveniji partnerja za joint venture - skupna 
vlaganja. Posebno jih zanima področje papirne industrije, tiskam in 
zaJiKb.

5 SGP KOG RAJ ) INŽENIRING do.o. iz. Dravograda odda v najem 
poslovne prostore v upravni stavbi "KOGRADA", na Mariborski cesti 
3 v Dravogradu. Skupna površina prostih poslovnih prostorov znaša 
599 m2. katerim pripada tudi ustrezno število urejenih parkirnih 
prostorov. Poleg najema poslovnih prostorov po ugodni ceni, nudijo 
tudi najem pisarniške opreme.

6 Podjetje EXPERTO datai, iz. Limbuša išče proizvajalca stavbnega
ponstva.
Francosko podjetje nudi zastopanje za prodajo slovenskih proizvodov 

trge članice ES, možnost sodelovanja jena francoski trg in 
partnerstvo ali joint venture

V

Vsa podjetja in zasebnike v koroški regiji obveščamo, da smu s 15. 
marcem 1993 pričeli s potrjevanjem preferencialnih spričeval 
FORM A in sicer, na < àtspodarski zttornici Skivenije, Območni 
zhomid Dravograd, Mariborska 6441, vsak dektvni dan od 7.00 do

---------------A14 JO ure.

S^JRSC^fcIčlNE SLOVENJ GRADEC 
IZVRŠNI SVET

POSEBNO OBVESTILO
Zarad dolgotrajnega sušnega obdobja ri vetrovnega vremena obstaja v obam Sto/enj 
Gradec velika nevarnost požarov v naravi.
Na podlagi 11. točke 11. člena Odtoka o javnem redu in miru občine Slovenj Gradec je 
Izvršni svet Skupščine občine Slovenj Gradec na seji, dne 17. marca 1993, sprejel Sklep 
o razglasitvi požarno nevarnega obdobja v občini Slovenj Gradec.
V času požarno nevarnega obdobja je prepovedano kuriti ogenj na travnikih, njivah in v 
bližini zgradb ter drugih objektov.
Požarno nevarno obdobje traja do preklica oziroma do pivih obilnejših padavin na območju 
občine Slovenj Gradec.
Izvršni svet poziva vse občane, da prepoved dosledno upoštevap.

Predsednik 
Izvršnega sveta Skupščine občine 

Slovenj Gradec 
JANEZKOMLJANEC _

* S'

PREPIH Od javnosti odvisen časopis.
Izdaja CZP VORANC d. o. o. Ravne na Koroškem 
Direktor Niko R. Kolar, glavni in odgovorni urednik Vojko Močnik 
Računalniško oblikovanje MK STUDIO,Studio za oblikovanje in 
propagando, Dobja vas 121, Ravne pa Kor., Tel.:0602/31 024,22 479 
Naslov uredništva: Ravne na Kor., Čečovje 5, Tel.: 0602 / 22 999 
Tiska: Koroška tiskarna Slovenj Gradec
Na osnovi mnenja Republiškega sekretanata za informiranje št. 23/105-92, šteje časopis 
med proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. Nenaročenih tekstov in fotografij ne vračamo
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< Mesnina Otiški vrh vam nudi ugodno prodajo:

1

• : ;

il
m

I

> prekajena šunka b.k. 699.00 SIT
> velikonočna šunka s.k. 620,00 SIT
> dravograjska klobasa 529,00 SIT
> prek. jdeče s.k. v mreži 620,00 SIT
> prek. pleče b.k. v mreži 699,00 SIT
>■ prek. svinske krče 322,00 SIT |||

VELIKONOČNA PONI DBA VELJA OD 1

|j>* Poslovalnica 
>■ Poslovalnica 
^Poslovalnica 
^Poslovalnica 
|> Poslovalnica 
^Poslovalnica 

Poslovalnica 
Poslovalnica 

1> Posloval niča 
I^Posloval niča 
: Z Poslovalnica 
Z Poslovalnica 

jjZ Poslovalnica 
|Z Poslovalnica 
Iz Poslovalnica

I Črna
3 Mežica
4 Mežica
5 Prevalje
6 Prevalje 
8 Ravne
10 Ribamica-Ravne
II Ravne
14 Dravograd
15 Slovenj Gradec
16 Slovenj Gradec
17 Slovenj Gradec
18 Mislinja
19 Diskont Ouški vrh 
22 Dravograd

Poleg bogate i/birc vseh vrst mesa. masnih izdelkov in 
lijdroacsa prehrambeneaa blaaa, VAM SP POSEBKJ PO 

UGÒlTNi CPN1 nuduoTvo/Tnp: SOKOVE JO.
;...j . .............................................."

m

1!

£1
1

fr

I TRGOVSKO PODJETJEfc

SLOVENJ GRADEC

vas vabi. da obiščete v prihajajoči pomladi vse 
njihove bogato založene trgovine.

Posebej lepo vas vabimo v prenovljen

ZELA MARKET
na glavnem trsu v SLOVENJ GRADCU, kjr lahko 

po konkurenčnih cenah dopolnite svoje domače 
zaloge.

Vse ribiče in oboževalce ribištva pa vabijo v 
poslovalnico

ŠPORT
v Meškovo ulico v Slovenj Gradcu, kjer bodo lahko 

izbirali med bogatim asortimanom hrane za ribe, 
ribiških palic, muh in trnkov vseh vrst, po izjemno 

uaodnih cenah.
PRIDITE IN Sl IZBERITE, GOTOVO BOSTE ZADOVOLJNI 

ŽILA DANES - ZA VAŠ BOLJŠI JUTRI.

Ker Zivlienie potrebu/e varnostsk=i
^ % m mO)

POSLOVNA ENOTA 
KOROŠKA

Slovenj Gradec 
Vorančev trg 2 
Tel.: (0602) 41-842, 

41-843

PREDSTAVNIŠTVI: 
Ravne na Kor.: 23-759 
Radlje ob Dravi: 73-025

MERK
Turistično gostinsko podjetje

KOŠENJAK
Dravograd

X-X-X-.X.;.:.;.;.;.;.:.;.;.;

;::x;:;x;::
vam priporoča obisk

SALONA GALANTERJJE ZA INTIMNO NEGO 
- SEX SHOPA v objektu hotel Košenjak 

Presenetila vas bo izjemno pestra ponudba izdelkov 
za vaše dobro počutje in sprostitev, ter velika izbira mm 

intimnega perila, primernega tudi za darila.

ii§
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MOJ MARKET in MARKET LEGEN smo vam pripravili 
UGODNE NAKUPE:

velikonočnih šunk. prekajenih krač, vratovine, salam, klobas in 
drugih mesnih izdelkov.

Velikonočna 
šunka 651 SIT

I prekajena šunka 
b.k. 734 SIT
prekajen
vrat 707 SIT
prekajene
krače 339 SIT
prekajena 
reberca 568 SIT

prekajeni
vršički 678 SIT
carsko
meso 680 SIT
posebna
salama 397 SIT
ljubljanska 
salama 363 SIT
dravograjska 
klobasa 555 SIT

NUDIMO vam tudi olje ZVEZDA, hren, orehe, dekorativne 
velikonočne okraske, priložnostna darila, pomaranče, 
drugo južno sadje.

V RESTAVRACIJI BELLVUE vam nudimo družinska in 
slvnostna kosila

UGODNE CENE - PRIJAZNA POSTREŽBA 
| PRODAJALNI STA ODPRTI:
1 vsak dan od 5.30 do 20.00 ure MOJ MARKET NEDELJE: 

vsak dan od 7.00 do 20.00 ure MARKET LEGEN 9.00- 1 E00

IŠk. Loka 
Aidričeva 58
I

JELOVICA focOMME

gotovinskic 
predsezons
POPUSt

popust za
opuščeni
program

OKNA
VRATA
ENČILA

KOLIČINE 
SO 

OMEJENE

illifu rošniško 
solilo: t „

1+3... brezobrestno. 
1+6... 12% obrestilillllll

RAVNE NA KOROŠKEM 
0602 / 20 - 175

DOSTAVO NA DOM. ORGANIZIRANA MONTAŽA

POSEBNA VELIKONOČNA PONT DBA V 
KOMISIJSKIH PRODAJALNAH 

DANICA 
RADLJE - MUTA

• Akcljaska prodaja barvnih - TV GOLDSTAR 47.300,00
• - TV s teletekstom 55.200,00

možnost plačila na 3 obroke
• Glasbeni stolpi brez daljinca 19 800,00
• Glasbeni stolpi z daljincem 26.000,00

plačilo v dveh obrokih

83^
19.800,00

ZADOVOLJNE VELIKONOČNE PRAZNIKE

S G P KOGRAD DRAVOGRAD

GRADBENO PODJETJE d o o
SLO V E N J________ GRADEC

IZVAJAMO VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ, 
ADAPTACIJE, STROJNE INSTALACIJE, KLJUČAVNIČARSTVO, 
KLEPARSTVO IN KLIMA NAPRAVE.

lek
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 

za zobozdravstvo 

s področij: 

PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTIJE

lek d.d.
tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d. d.

61117 Ljubljana, Verovškova 57, p. p. 81 

telefon: (061) 182-161 

telex: 39403 

telegram: Lek Ljubljana 

telefax: (061) 183-517
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